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Друковані видання 

Щодо законодавчого подолання останніх перешкод на шляху до підписання 

угоди на Вільнюському саміті  
Андрій Кожем’якін, "Голос України" 

Сьогодні Комітет з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності є 
відповідальним за два законопроекти, прийняття яких є необхідним для успішного для України 
завершення Вільнюського саміту. 

Це проект закону «Про прокуратуру» та законопроект щодо можливості лікування за 
кордоном осіб, засуджених до позбавлення волі. 

При цьому, якщо формат роботи із прийнятим у першому читанні проектом закону «Про 
прокуратуру» (реєстр. №3541) визначений Регламентом (надходження до 15 листопада 
поправок та підготовка таблиці законопроекту до другого читання), то напрацювання проекту 
щодо можливості лікування за кордоном осіб, засуджених до позбавлення волі, триває в умовах 
регламентної невизначеності. 

Зокрема, 9 листопада 2013 року Розпорядженням №1987 Голова Верховної Ради України 
затвердив персональний склад Тимчасової робочої групи з підготовки законопроекту щодо 
можливості лікування за кордоном осіб, засуджених до позбавлення волі. 

Станом на 13 листопада 2013 року, коли було проведено скликане на вимогу опозиції 
позачергове пленарне засідання Верховної Ради України, робоча група узгодженого 
законопроекту не розробила, незважаючи на декілька проведених засідань. 

Разом з тим, народні депутати України — члени робочої групи від опозиційних фракцій 
— підготували і на засіданні групи 12 листопада намагалися обстояти відповідний 
законопроект. 

Не знайшовши розуміння серед інших членів робочої групи, автори законопроекту 
скористалися своїм правом законодавчої ініціативи та зареєстрували проект закону України про 
внесення змін до деяких законів України щодо реалізації принципу гуманізму при виконанні 
окремих видів покарань (реєстр. №3599). 

Пропонований представниками опозиції законопроект необхідно розцінювати як крайню 
точку можливого компромісу в розв’язанні проблеми вибіркового правосуддя в Україні. 

Намагаючись знайти консенсус і виходячи з надзвичайної важливості для України 
підписання Угоди про асоціацію з ЄС, опозиція у цьому проекті пішла на максимально можливі 
поступки. 

Хочу нагадати, які раніше підходи пропонувалися щодо розв’язання цієї проблеми в 
частині політично вмотивованого ув’язнення Юлії Тимошенко. Спочатку йшлося про 
декриміналізацію статті Кримінального кодексу, за якою було засуджено її та інших 
опозиційних політичних діячів, або скасування неправосудного вироку. Потім — про амністію, 
помилування чи звільнення з повною правовою реабілітацією. Сьогодні ми говоримо про 
мінімальне, а саме про тимчасове звільнення Тимошенко від відбування покарання для 
забезпечення її лікування за кордоном. 

Суть розробленого опозицією законопроекту полягає у законодавчому закріпленні 
можливості звільнення засудженої особи від відбування покарання для її лікування за 
кордоном. 
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Наголошую — йдеться не про остаточне, а про тимчасове звільнення від відбування 
покарання. Фактично — про переривання терміну відбування покарання на час лікування 
засудженого. 

Це звільнення можливе за сукупності таких умов. 

По-перше, мають бути відповідні медичні підстави. А саме — відповідна хвороба, яка, з 
одного боку, унеможливлює дотримання засудженою особою встановленого кримінально-
виконавчим законодавством режиму відбування покарання, з другого — без належного її 
лікування існує реальна небезпека для життя особи чи настання тяжких наслідків для її 
здоров’я. 

По-друге, має бути письмова згода відповідної іноземної медичної установи прийняти 
таку особу на лікування та висновок медичної установи, залученої до її лікування, про 
необхідність такого лікування. 

По-третє, визначено перелік категорій засуджених, до яких не може бути застосоване 
таке звільнення. Це обмеження стосується найбільш небезпечних злочинців, засуджених за 
тяжкі та особливо тяжкі злочини, поєднані з насильством, тероризм, участь в організованих 
злочинних угрупованнях, найбільш небезпечні злочини, пов’язані з наркотиками, тощо. 

По-четверте, рішення про звільнення засудженої особи для її лікування за кордоном має 
прийняти суд. 

Проектом регламентовано також правові аспекти процесу проходження лікування. 

Визначено, що лікування засудженого за кордоном здійснюється самим засудженим або 
його родичами за рахунок власних коштів. Держава не несе жодних фінансових витрат на таке 
лікування. 

Передбачено можливість направлення засудженої особи для подальшого відбування 
покарання, якщо вона без поважних причин не розпочала або припинила лікування, залишила 
медичний заклад або іншим чином ухиляється від лікування. Рішення про це приймає суд. 

Нарешті, визначено правові ситуації, які можуть настати для засудженої особи після 
завершення такого лікування залежно від наслідків лікування, терміну лікування, поведінки 
особи та інших обставин. За рішенням суду це може бути остаточне звільнення такої особи від 
відбування покарання, замінена невідбутої частини покарання більш м’яким або направлення 
такої особи для відбування невідбутої частини покарання в місця позбавлення волі. 

Безперечно, попри проведену велику роботу і залучення відповідних фахівців 
запропонований нами проект не можна визнати юридично бездоганним. Але жоден 
законопроект з цього питання в принципі не може бути таким. Бо проблема вибіркового 
правосуддя не є юридичною — вона суто політична. 

А тому потребує передусім політичного рішення, якого у діючої влади немає. Точніше, 
якщо судити у тому числі й по поведінці провладних представників у робочій групі, влада не 
хоче вирішувати ні загалом проблему вибіркового правосуддя, ні проблему політично 
вмотивованого засудження Юлії Тимошенко зокрема. 

Ухвалення закону про можливість засуджених до позбавлення волі лікуватися за 
кордоном і реалізація його стосовно Юлії Тимошенко має бути сигналом, який би відкрив шлях 
України до Європи. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=306278 

Ясен долг  
Юрий Барсуков, Олег Гавриш, "КоммерсантЪ" (Украина) 

"Газпром" и НАК "Нафтогаз Украины" по итогам прошедших вчера в Москве 
переговоров все-таки подписали акт сдачи-приемки газа за октябрь, ставший предметом 
конфликта в последнюю неделю. "Нафтогаз" пытался убедить "Газпром" в том, что большая 
часть из поставленных в октябре на Украину 3,2 млрд кубометров топлива принадлежит 
Ostchem Дмитрия Фирташа. Но, как сообщил информагентствам источник, близкий к 
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переговорам, "Нафтогаз" признал покупку 1,4 млрд кубометров газа в октябре, а его общий 
долг перед "Газпромом" вырос до $1,3 млрд. Источник в "Нафтогазе" подтвердил "Ъ", что 
компромисс достигнут. Министр энергетики Украины Эдуард Ставицкий еще в среду заявил, 
что "Нафтогаз" не собирается наращивать долг и в этом году больше не будет покупать 
российский газ, а будет использовать топливо из подземных хранилищ (ПХГ). 

Такой подход "Газпром" не устраивает. "Это катастрофа, в таких условиях транзит газа 
из России в зимних условиях невозможен по причине того, что газа в подземных хранилищах 
не хватит для компенсации отбора потребителями Украины",— заявил вчера зампред 
правления "Газпрома" Виталий Маркелов, впервые официально огласив позицию монополии 
относительно решения украинских властей. По его словам, "Газпром" получает "шквал 
звонков" от обеспокоенных европейских потребителей, и в этой ситуации "Газпром" готов 
искать компромиссы. Так, "Нафтогаз" может получить новые отсрочки выплаты долга, заявил 
глава департамента внешнеэкономической деятельности "Газпрома" Павел Одеров. Хотя, 
уточнил зампред правления компании Андрей Круглов, "положительной динамики" по 
погашению долга нет. 

Переговоры "Газпрома" и "Нафтогаза" состоялись на следующий день после 
голосования в Верховной раде Украины, по итогам которого парламент не разрешил Юлии 
Тимошенко выехать на лечение за границу и тем самым не выполнил одно из ключевых 
требований ЕС для подписания соглашения об ассоциации. Соглашение планировалось 
заключить на саммите Восточного партнерства 28-29 ноября, однако теперь шансы на это 
упали, считает аналитик "Анкоринвеста" Сергей Вахрамеев. "В конфликте "Газпрома" и 
"Нафтогаза" изначально была сильна политическая составляющая, а теперь, когда подписание 
соглашения с ЕС выглядит сомнительно, "Газпром" готов на компромисс",— полагает он. 

Но если "Нафтогаз" действительно не будет покупать газ у "Газпрома" до января, то 
уровень запасов в ПХГ к началу холодов может упасть до 14 млрд кубометров, заявил Виталий 
Маркелов. Источник в "Нафтогазе" сообщил "Ъ", что компания по-прежнему не намерена 
покупать газ, поскольку у нее нет на это средств. Вчера "Нафтогаз" заявил, что увеличил 
убыток более чем в два раза, до 10,5 млрд грн. Об этом говорится в финансовом отчете 
компании, составленном по международным стандартам финансовой отчетности. Согласно 
документу, чистый доход "Нафтогаза" от реализации продукции за 9 месяцев 2013 года 
сократился по сравнению с аналогичным периодом 2012-го с 75,8 млрд до 49,3 млрд грн. 

Сергей Вахрамеев полагает, что "Газпром" может пойти на выдачу Украине новых 
авансов. А глава East European Gas Analysis Михаил Корчемкин считает, что докупить 
недостающие объемы может Ostchem Дмитрия Фирташа, которая получила от "Газпрома" 
льготные цены. По крайней мере, европейские потребители компании уже добились от 
"Газпрома" уступок. Как сообщила вчера начальник департамента экономической экспертизы и 
ценообразования "Газпрома" Елена Карпель, монополия планирует ввести с 1 января 2014 года 
скидки для крупных клиентов в размере 10% от цены. "Идти на уступки покупателям газа 
"Газпром" вынуждает конкуренция, которую составляет ей в Европе сжиженный газ, 
избыточные объемы которого объясняются "сланцевой революцией" в США",— говорит член 
комитета Верховной рады по ТЭК Сергей Пашинский. Он также напоминает о начатом в 
прошлом году Еврокомиссией антимонопольном расследовании против "Газпрома", которое 
смягчило его позицию. 

http://www.kommersant.ua/doc/2343662 

Почему не приняли евроинтеграционные законы: мнения политических сил  

Анна Ковальчук, Журнал «Форбс» (Украина) 

Вчера, 13 ноября, депутаты на специально созванной внеочередной сессии не смогли 
утвердить ни один из трех законопроектов, принятие которых является условием подписания 
соглашения об ассоциации с ЕС. 

Законопроекты «О прокуратуре» и «Относительно усовершенствования 
законодательства по вопросам проведения выборов» не были готовы ко второму чтению. А 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

6 

законопроект о лечении Юлии Тимошенко за границей, который должна была подготовить 
межфракционная рабочая группа, оказался попросту не готовым.   

Миссии Кокса – Квасьневского, которая подавала вчера промежуточный отчет о 
подготовке Украины к евроинтеграции, по сути, было не о чем отчитываться. На совместном 
брифинге Александр Квасьневский и Пэт Кокс заявили, что рассчитывают на принятие 
документов 19 ноября. «19 [ноября] – это уже последний момент, когда можно сделать то, что 
нужно», – подчеркнул Квасьневский. Миссия продлила свою работу до саммита в Вильнюсе, 
который пройдет 28 ноября. 

Forbes опросил представителей разных политических сил, удастся ли принять 
необходимые законопроекты к этой дате и что помешало сделать это вчера. 

Сергей Соболев, заместитель главы фракции ВО «Батьківщина»: 

Оппозиция обеспечила вчера практически стопроцентную явку. Достаточно было 
отмашки Януковича, и мы вместе с Партией регионов проголосовали бы за все три 
законопроекта. Да, законопроекты о прокуратуре и о выборах требовали  очень серьезной 
доработки. Но мы внесли  необходимые поправки буквально на следующий день после 
голосования в первом чтении. Поскольку политической воли проголосовать за них не было, 
произошел срыв сессии. То, что в сессионном зале не было коммунистов, нас не удивляет. Но 
то, что пришло в  лучшем случае 50 человек от Партии регионов – уже само по себе означает 
провал любого законопроекта, который бы вносился на голосование. 

Возможность договориться и принять эти три законопроекта остается. Если будет 
готовность, то это можно сделать буквально через несколько дней, созвав внеочередную 
сессию, например, в субботу. Но если раньше можно было договариваться об освобождении 
Тимошенко через лечение, то сейчас понятно, что этот вариант не нашел поддержки у Партии 
регионов. Мы возвращаемся на исходные позиции – Тимошенко необходимо освободить и 
ждать по ней решения Европейского суда.  

Я уверен, что евроинтеграцию Украины не остановить.  Думаю, что визиты президента в 
Москву, призывы  отдельных представителей бизнеса отказаться от подписания – это блеф. 
Подписав соглашение об ассоциации с ЕС, мы получаем хоть какой-то шанс  компенсировать 
потери, понесенные в результате блокады на Востоке. Не подписать соглашение – это все 
равно, что купить билет и пойти пешком. 

Игорь Мирошниченко, заместитель главы Комитета по вопросам свободы слова и 

информации ВР: 

Оппозиция сделала все, для того чтобы  не допустить срыва подписания соглашения об 
ассоциации. Мы проголосовали  в первом чтении законопроекты о прокуратуре и о выборах, 
что было большим компромиссом с нашей стороны. Мы готовы были голосовать и вчера. Мы 
пошли на серьезные уступки, предложили массу вариантов лечения заключенных за границей. 
Партия регионов критикует все поступающие предложения и не предлагает никаких 
альтернатив. 

При этом они пытаются сохранить лицо и вырулить так, чтобы ответственность за срыв 
подписания  соглашения об ассоциации была не только на них, а, например, и на коммунистах. 
Да, вчера они не появились в парламенте, но они обязательно придут, когда мы будем 
рассматривать эти законопроекты в следующий раз, и будут вносить массу поправок. 

Пока такое затягивание похоже на шантаж и Европы, и России. Европа пока этот удар 
держит, но сколько это еще продлится, сказать трудно. 19 ноября – не тот день, когда мы 
сможем вздохнуть с облегчением, а миссия Кокса – Квасьневского сделает какие-то выводы и 
даст позитивный или негативный сигнал.  Определенности не будет до самого саммита в 
Вильнюсе 28 ноября. 

Михаил Чечетов, первый заместитель главы фракции Партии регионов: 

После того как законопроекты о выборах и о прокуратуре были проголосованы в первом 
чтении, было принято решение готовить их ко второму чтению по сокращенной процедуре. Не 
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14 дней, как это положено по регламенту, а в два раза быстрее – за неделю. То есть их можно 
будет рассмотреть не ранее, чем в субботу, 16 ноября. 

Законопроекты о лечении Тимошенко за рубежом также вчера не могли быть 
проголосованы, так как не было варианта, который бы устроил все стороны. Прошел месяц, а 
воз и ныне там. В пятницу было принято решение о создании рабочей группы из 
представителей всех политических сил и разработке одного закона о направлении на лечение. 
Этот совместный вариант и должен был бы выноситься в зал. 

Что делает оппозиция? Они собирают подписи, добиваются созыва сессии и выносят на 
нее три законопроекта, два из которых должны быть доработаны до субботы, а третий – о 
лечении за рубежом – рабочая группа не успела подготовить. Законопроектов нет, что 
принимать? Чтобы избежать скандала, мы пришли на сессию, хотя прекрасно понимали, что ее 
не будет. 

В следующий вторник, как это и было запланировано, законопроекты будут 
рассмотрены. Будут ли они приняты? К закону о прокуратуре уже поступило около 600 
поправок, и это не предел, их будет в разы больше. И таким образом оппозиция может зарубить 
этот законопроект, который необходим для  позитивного решения в Вильнюсе. 

Складывается такое впечатление, что оппозиция в позитивном решении не 
заинтересована. Потому что если соглашение будет подписано, а мы хотим именно этого, то 
дорога в Вильнюс превратится в ковровую дорожку для Виктора Януковича на Банковую в 
2015 году. 

Оксана Продан, УДАР: 

То, что ни один из законопроектов, необходимых для подписания соглашения об 
ассоциации не был проголосован, это саботаж партии власти. У нас была возможность 
рассмотреть поправки к законопроекту о прокуратуре в сессионном зале, но Партия регионов 
не захотела этого сделать. 

Было  несколько вариантов законопроекта о лечении  Юлии Тимошенко. Вчера к ним 
прибавился еще один, внесенный представителем Партии регионов. Его мы еще не видели, но 
готовы были рассмотреть, а позиция Партии регионов, судя по всему – не голосовать и сделать 
максимально невозможным подписание соглашения. 

Мы надеемся, что до следующего вторника еще есть возможность договариваться, и мы 
проголосуем необходимые законопроекты. Надежда на это есть, поскольку ни один из них не 
является оппозиционным, и формально оснований не поддержать их у Партии регионов нет. 

Тем более, Кокс и Квасьневский заявили, что сделают все возможное, чтобы отсрочить 
свои доклады. Поэтому до 28 ноября у нас есть шанс успеть, и этот шанс нужно использовать. 

http://forbes.ua/nation/1360929-pochemu-ne-prinyali-evrointegracionnye-zakony-mneniya-
politicheskih-sil 

Если ассоциацию подпишут: три варианта развития событий  

Елена Галаджий, Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине"  

"Комсомолка" попыталась предсказать сценарии развития Украины через год после 
Вильнюсского саммита. Всерьез делать это невозможно - слишком много переменных 
предстоит учесть. Но если шутя, то можно попробовать. 

Итак, утро 28 ноября 2014 года. В ЕС уже полгода как работает новый парламент. Ушел 
в отставку крестный отец политики "Восточного соседства" чех Штефан Фюле, который 
занимался расширением европейской политики соседства.   

А в Украине тем временем дымятся экраны - начинается президентская кампания. О чем 
кандидаты будут говорить - зависит в том числе и от итогов Вильнюсского саммита. 

Вариант первый: Вильнюсский успех 

Ассоциация с ЕС уже год как подписана. В мае Украина выиграла "Евровидение". В 
Праге и Мадриде услышали замечание Хилари Клинтон о "прекрасном шоколаде". Австрийцы 
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и немцы присмотрелись, принюхались и включили в обязательное меню борщ с чесночными 
пампушками и сальцем. 

С производством сложнее. Российские партнеры идут на принцип и стараются 
сокращать контакты с украинцами. На Восточном направлении перемены бросаются в глаза. 
Границу можно перейти только в пунктах пропуска. Между ними натянута колючая проволока 
и зону патрулируют бравые погранцы с лохматыми овчарками. Доносится напев с присвистом: 
"На плечах у нас зеленые погоны, и мы с тобой, дружок, опять идем в наряд".  

- Тут есть проблемы, наши товары не всегда конкурентоспособные, - оценивает такой 
поворот событий политолог Кость Бондаренко. - Кроме того, будет действовать целый ряд квот 
и ограничений в отношениях с ЕС. Российские ограничения ударят в первую очередь по 
угольной промышленности, машиностроению, металлургии, авиастроителям.  

Вариант второй: Встреча без результатов 

Соглашение не подписано. Пауза в международной политике затянулась. Европейцы 
ведут с Украиной телефонные переговоры, но к себе не приглашают. Внутри страны звучат 
призывы о дружбе с Россией. А в ответ лишь тишина. 

Предвыборная кампания идет по "плану Б". Оппозиция готовится брать флаг в свои руки 
и вести страну к евроинтеграции. Юлия Тимошенко из колонии заявляет о том, что готова 
лично подписать Соглашение на саммите 2015 года в Риге. Главным консультантом украинской 
власти выступает признанный мастер политического маневрирования Леонид Кучма.  

Президент старается дружить с российским, американским и европейским центрами 
влияния. 

- Президент может начать переговорный процесс об условиях участия Украины в 
Таможенном союзе, но без прямого политического решения о членстве, - считает политолог 
Владимир Фесенко. - Он попытается нормализовать отношения с Россией, поскольку 
последствия блокады наших товаров серьезные и нужно снимать проблему.  

Вариант третий: Идем на Восток 

Вместо Соглашения об ассоциации Украина готовится стать членом Таможенного 
союза. В России заговорили о восстановлении СССР и аннулировании Беловежского 
соглашения. 

За лояльность платят рублем. Правительство получило ряд льготных кредитов, 
таможенники без вопросов пропускают фуры с товарами на свою территорию. Подешевел газ, 
Украина получила долю в "Газпроме" и начала разработку одного из месторождений в Сибири. 
По горячим следам идут переговоры о продлении договора с Черноморским флотом России как 
минимум на 49 лет. Телеведущая Оксана Марченко становится "человеком года", а программа 
"Україна має талант" вдвое увеличивает программное время. 

P.S. Все это, конечно, только фантастика. Чем закончится саммит в Вильнюсе, сейчас не 
скажет никто. Даже его непосредственные участники оценивают шансы на ассоциацию с 
Европой 50 на 50 и ничего не загадывают. 

Кто в ответе за возможный срыв ассоциации? 

После неудачного внеочередного заседания 13 ноября в кулуарах парламента активно 
заговорили о том, что на Вильнюсском саммите Украина вряд ли подпишет Соглашение об 
ассоциации с ЕС. Виной тому - нерешенный вопрос с выездом Юлии Тимошенко на лечение за 
рубеж. Примечательно, сама Юлия Владимировна в недавнем письме к соратникам заявляла о 
том, что ради ассоциации готова принять любое решение Рады. Но политики нажали на тормоз. 
Почему?  

Евгений Филиндаш, Украинский центр социальной аналитики: 

- Подписание Соглашения об ассоциации с Евросоюзом было бы возможно, если бы 
оппозиция пошла на компромисс и не увязывала евроинтеграцию с вопросом Тимошенко. 
Полагаю, что западноукраинский избиратель имеет право призвать к ответу "своих" политиков: 
почему они променяли европерспективу на свободу одного человека? 

Валерий Кучерук, руководитель аналитической группы им. Г.Сковороды: 
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- Несмотря на мантры о необходимости освобождения Тимошенко, никто из лидеров 
оппозиционных фракций не хочет реального возвращения Юлии Владимировны в большую 
политику. Выход Тимошенко на свободу совершенно не нужен партийным лидерам, которые 
уже выстроили свои планы на президентскую гонку 2015 года. 

Дмитрий Выдрин, политический эксперт: 

- В тактическом плане оппозиция прекрасно осознает, что она передает 
евроинтеграционную инициативу президенту Януковичу, который сможет этот главный козырь 
разыграть намного мощнее. Поэтому в оппозиции тактика начала превалировать над 
стратегией. Для них избирательная кампания 2015 года стала важнее, чем политическая игра на 
длительную перспективу. Поэтому они заинтересованы в срыве ассоциации. 

Владимир Фесенко, Центр политических исследований "Пента": 

- Окружение экс-премьера Юлии Тимошенко не скрывает, что если ее не отпустят, то 
они готовы пожертвовать подписанием Соглашения об ассоциации с ЕС в этом году. Между 
тем в самой оппозиции много противоречий по поводу освобождения Тимошенко. 

http://kp.ua/daily/151113/423915/ 

Полонені ув’язненої  
Іван Капсамун, Ігор Самокиш, Ганна Черевко, «День» 

Усе-таки зарано ще говорити про втрачений шанс підписати угоду про Асоціацію. На 
жаль, виходячи з останніх протистоянь і відсутності компромісу в Києві, до можливої поразки 
схиляється дедалі більше експертів. Саме в ці останні дні до саміту й вирішуватиметься головне 
питання. Європарламент продовжив дії місії Кокса — Квасневського до 28—29 листопада. 
Наступний пленарний тиждень для парламенту — остання можливість знайти точки зіткнення й 
виконати нарешті вимоги Євросоюзу. А це, як відомо, три закони — про прокуратуру, 
виборчий закон і закон, що міг би розв’язати «проблему Тимошенко». 

Не все втрачено? На це днями фактично натякнув представник Партії регіонів, народний 
депутат Володимир Макеєнко: «Будуть робочі групи, будуть переговори, всі прилетіли, всі у 
відрядженнях. Будуть обіди, будуть вечері, домовлятимуться про наступні переговори. А 
результативність залежить зараз від трьох міст: Київ — Берлін — Вашингтон...» 

Як бачимо, упущена Москва. Хоча там не припиняють робити грізні заяви на адресу 
Києва. Віце-прем’єр РФ Дмитро Рогозін вважає, що Україна не приєднається до Євросоюзу, а 
угода про асоціацію з ЄС стане для Києва негативним чинником у співпраці з Росією, передає 
Інтерфакс-Україна. «Ми прямо й відкрито попереджаємо наших українських партнерів, що 
вони мають робити цей крок свідомо й пояснювати своєму промисловому класу, з чим він 
зіткнеться одразу після Вільнюського саміту, — говорить Рогозін. — Ми закликаємо ЄС не 
підігрівати наших партнерів, щоб вони здійснювали необдумані вчинки». 

Оригінальною була відповідь російській владі відомої правозахисниці Валерії 
Новодворської: «Ми відкрили зараз «бюро ведмедячих послуг» — псуємо життя нашим 
колишнім колоніям. Ось, Україну не пускаємо до Євросоюзу. Але я б на місці Януковича навіть 
і не розмірковувала. У Росії грошей не вистачає на себе. Україну не годуватимуть. Її один раз 
уже обдурили з цими цінами на газ, обдурять і вдруге. На жаль, наш тонучий корабель 
абсолютно поки безперспективний, і не лише щури, а й нормальні пасажири мають терміново 
евакуюватися в бік Європи» (www.echo.msk.ru). 

Про те, які можуть проводитися консультації в згаданих столицях і якими є перспективи 
підписання угоди, говоримо з експертами. 

Олександр Мотиль, професор політології у Рутгерському університеті (США): 

— Питання Тимошенко, безумовно, важливе, але виходить так, що і Україна, і ЄС 

стали заручниками цієї проблеми? 

— На жаль, так. ЄС мав би виявити більшу гнучкість, тим більше, що Тимошенко готова 
на різні варіанти. З іншого боку, Янукович став не так заручником питання Тимошенко, як 
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заручником власного хворобливого страху перед жінкою. Зрештою, він має знати, що 
потрапивши на Захід, Тимошенко скоро перестане бути цікавою для західних ЗМІ та політиків, 
а з часом перетвориться на діаспорного політика без особливого впливу в Україні. Отже, 
логічно було б її відправити до Німеччини якнайшвидше. Але Тимошенко, явно, не так 
політична проблема для Януковича, як психологічна. 

— Як ви оцінюєте шанси підписання Угоди про асоціацію та ЗВТ між Україною та ЄС? 

— У ці хвилини — майже нульові... 

Юрій Щербак, публіцист, дипломат: 

— Ми живемо в час геніального і безсмертного Орвелла. Він показав, як може 
розвиватися країна, яка сьогодні каже одне слово — «Вперед!», а завтра в тому ж темпі йде 
назад або направо чи наліво. Це практика безсмертного письменника, який змалював 
антиутопію. Здавалося, такого не буває, але ці події розгортаються перед нашими очима. Ніхто 
не змінював своїх позицій у Вашингтоні. Хоча вони зараз майже не впливають на ситуацію у 
світі. Завдяки абсолютно слабкому керівництву Обами США стали фактично ізоляціоністською 
країною й перестали вирішувати дуже багато справ. Однак залишаються на тих позиціях, що 
Україні було б краще, якби вона була в асоціації з країнами ЄС. 

Щодо Європи — просто абсурдно їх у чомусь звинувачувати. Незважаючи на те, що 
були часи, коли вони не дотримувалися послідовно однієї позиції, не висловлювали її й не 
виступали за асоціацію з Україною, зараз вони прийняли певну доктрину,  послідовно її 
дотримуються й більш того — зробили нам дуже багато преференцій. Їхні вимоги не жорсткі. 
Кожен із нас розуміє, що якщо говорити про вступ до ЄС, Україна не витримує перевірку 
критеріями. На цьому етапі ми, звісно, не вступаємо до Євросоюзу, але навіть для спільних 
ринків та політичної асоціації нам потрібно виконати ті критерії, які на сьогодні ще не 
виконано. 

М’яч на половині поля Президента Януковича та Партії регіонів. Ніколи й ніхто не 
повірить у інші твердження. Зрозуміло, що рішення прийнято і воно абсурдне. Боятися одну 
людину, маючи таки козирі, як євроінтеграція, — це абсурд. Але вони не хочуть випускати 
Юлію Тимошенко. Проте головна проблема в тому, що зупинилися, зробивши один крок. Але 
коли треба через щось перестрибнути, зупинятися не можна. Вони ж зупинилися над прірвою. 
Це може обернутися страшною політичною та геополітичною поразкою України, Президента, 
Партії регіонів. Я б не хотів бути пророком, але справа не в тому, що вони програють, а в тому, 
що програє вся Україна. 

Розмови про те, що 2—3 роки готували документ про спільний ринок і давно можна 
було зрозуміти, які вигоди та недоліки підписання асоціації — нічого не було зроблено. 
Мовляв, не встигли переконати промисловців. А чим займалася влада? Якщо зараз 
промисловці, бізнесмени перелякані перспективою провалу торговельних відносин з Росією, 
вона діяла тільки декларативно. 

— Прем’єр-міністр Микола Азаров зараз говорить про компенсацію Україні збитків 

через втрату російських ринків. 

— Яка компенсація може бути? Ми йдемо у величезний ринок. Я переконаний, що 
навіть у нашому стані, з нашими стандартами ми можемо там прекрасно існувати. Я знаю про 
ситуацію, коли близько 10 років тому Україна не знала, чим торгувати зі Сполученими 
Штатами, а в той час Білорусь прекрасно знала, як і чим торгувати, й завозила дуже багато 
товарів на американський ринок. Це просто відмовки. Ми повинні розуміти, що ринок 
величезний, на якому ніжинські огірки чи наша сталь, чи сільськогосподарські продукти — все 
це може знайти своє місце. 

Це не означає, звісно, що потрібно одразу валити ринок з Росією. Але потрібно 
врахувати, що йде грубий шантаж. Росія так само втрачає, якщо веде торгівельну війну з 
Україною. Це лише здається, що Росія — потужна і процвітаюча країна — нічого такого. Це є 
політичний шантаж, який треба витримати. Одна проблема — двома роками раніше треба було 
напрацювати стратегію виходу на європейський ринок. 
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— Чому, на вашу думку, у переліку столиць, які впливають на ухвалення рішення по 

євроінтеграції не було названо Москву, яка, очевидно, також є певним центром впливу? 

— Це знову ж таки орвеллівська гра: коли йде війна не оприлюднювати певних 
політичних моментів. Найбільше, чого я боюся, як і усі спостерігачі цих процесів, що саме та 
неназвана столиця відіграє фатальну роль. 

— Враховуючи таку ситуацію, чи буде все ж підписано Угоду? 

— Як скептик, до вересня — початку жовтня я не вірив у можливість її підписання, 
гадав, що йде певна гра. Потім настав момент, коли навіть я повірив у асоціацію і подумав, ану 
ж дійсно вони зможуть. Нині я думаю, що їхня мрія — залишити Тимошенко в тюрмі, 
підписати Угоду про асоціацію, нічого не робити задля запровадження європейських цінностей 
і стандартів, залишатися в стані напівавторитаризму, в якому сьогодні існує країна, і здобути 
вигідні преференції  у відносинах із Росією. Але це неможливо. 

Рішення буде жорстке. Але сказати, що саме вони вирішать, я не беруся. Можна 
припустити, що в останній момент угоду підпишуть. Проте сьогодні з’явилася заява 
Квасневського, що шанси підписання — 50% на 50%.  Це дуже низький показник. Окрім того, 
він каже, що якщо угоду не буде підписано у Вільнюсі, її можуть підписати через два роки. Але 
ми знаємо, що таке швидкоплинна історія, і не можемо із впевненістю сказати, де ми із так 
званою правлячою партією та її лідером опинимося у 2015 р. Тож сказати щось напевне я не 
можу. 

— Отже, сьогодні і Європа, і Україна опинилися заручниками «питання Тимошенко»?    

— Я не думаю, що справа тільки у Тимошенко. Ззовні все виглядає так. Але те, що важка 
кремлівська артилерія вступила до бою, коли стояли фури в черзі на кордоні, весь час ідуть 
торгівельні війни — тут ще й економічне питання. Коли почали всередині правлячої партії 
звучати голоси, що вони не можуть, не готові, буде безробіття і згортання промисловості, і так 
ситуація важка — це також треба враховувати. Питання Юлії Тимошенко тримають на видноті, 
на авансцені, й усі звертають увагу тільки на нього. Але, гадаю, проблема глибша. Путін 
розуміє, що підписання Україною асоціації — це хрест на його третьому президентському 
терміні. Своїми мріями про відновлення псевдо СРСР або Російської імперії відчують, що 
попереду — провал. Таким чином, Росія ввімкнула всі важелі й почала ураганну канонаду, хоча 
вона ще й не дійшла до найвищих регістрів. Зрозуміло, що обговорюють на таємних зустрічах 
— це мова жорстокого шантажу і погроз.  

Віктор Мироненко, провідний науковий співробітник Iнституту Європи РАН: 

— Від початку формат Східного партнерства для України викликав у ній справедливу 
негативну реакцію. Він був відверто замалим для неї. За всієї поваги до інших країн-учасниць 
(Молдова, Грузія) Україна за своїми розмірами і параметрами явно випадала з цього ряду. 
Запропонований ЄС паліатив не давав надій на розв’язання жодної з українських проблем. 
Лише, м’яко кажучи, наша дивна політика (Росії) щодо України за президентства Віктора 
Ющенка і навіть Віктора Януковича допомогла ЄС подолати це неприйняття з боку України 
проекту СП. 

У РФ переважають скептичні і негативні оцінки. 

Низка російських експертів кажуть про намір Євросоюзу остаточно дезінтегрувати 
пострадянський простір за допомогою Східного партнерства і вивести країни СНД з-під впливу 
Росії. Є і більш екзотичні чи, навпаки, традиційні погляди. 

Офіційну позицію щодо Східного партнерства сформулював постійний представник 
Росії при ЄС Володимир Чижов: «...Наша позиція зводиться не до того, аби протидіяти 
Східному партнерству. Як будь-яка регіональна ініціатива, вона має право на існування. Для 
нас важливо, аби те, що робиться в рамках цієї ініціативи, не було спрямовано проти російських 
інтересів, на штучний відрив цих країн від співпраці з Росією... Головне, аби це не створювало 
нових розподільчих ліній в Європі». 

Я би повністю солідаризувався з паном Чижовим в останній частині його твердження. А 
в тому, що стосується «штучного відриву цих країн від співпраці з Росією», я дозволив би 
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зробити лише одне застереження. А саме те, що такий «штучний відрив» інколи можемо 
створювати ми самі. І приклад України в цьому плані вельми показовий. 

Чого можна чекати від Вільнюського саміту ЄС (29—30 листопада)? 

Теоретично, на мій погляд, «після Вільнюса», залежно від результатів саміту Східного 
партнерства, у Східній Європі можливі три варіанти розвитку подій. 

Перший. Все залишиться як є. Росія і Україна, як і раніше, визначатимуть її обличчя: а) у 
спільному лідерстві (як це було у 1922—1991 рр.); б) у суперництві за лідерство (як це було 
після 1991 р.); 

Другий. Україна остаточно сходить з політичної орбіти Росії, виникає нова розподільча 
межа в Європі (тепер у Східній) і «Східна Європа мінус» (мінус європейська частина Російської 
Федерації, Білорусь і, найімовірніше, Вірменія). Тоді ЄС і Україну чекає в кращому разі 
«холодний мир» з Росією, у гіршому — нове видання «холодної війни»; 

Третій. Усвідомлення безвиході призведе до розширення контексту в рамках ОБСЄ або 
через посередництво якогось нового формату. Розпочнеться осмислення і розробка спільно зі 
США і Канадою якщо не конфігурації Великої Європи, то хоча б правил поведінки, що 
забезпечують на найближчу перспективу мінімальний стандарт безпеки і співпраці в Європі. 

Найбажанішим мені видається третій варіант, а найбільш імовірним поки що, з 
урахуванням позиції всіх сторін, що беруть участь, два перших. 

За будь-якого розвитку подій після Вільнюса, одне цілком зрозуміло вже зараз — 
російсько-українські відносини змінилися і змінилися незворотньо. 

Цілком зрозуміло, що відносини з Україною вже ніколи не будуть, як зауважив Леонід 
Кучма: «Я сказав, ти зробив». Від дивної упевненості в тому, що така країна, як Україна, буде 
завжди і у всьому з огляду на якісь об’єктивні фізичні і тим більше метафізичні причини і 
телеологічні обставини йти слідом за нашою країною, слід у наших же російських інтересах раз 
і назавжди відмовитися. 

У існуючому форматі проблему російсько-українських відносин розв’язати неможливо. 
Контекст необхідно розширювати до формату стратегічних національних інтересів обох країн і 
т.з. Великої Європи. 

Неможливість об’єднати у щось загальне європейський процес і процеси на 
пострадянському просторі, зокрема й ті, що ініціюються російським керівництвом, виникає не 
через труднощі в узгодженні технічних регламентів і заходів щодо захисту свого виробника і 
вже тим більше не через «погану поведінку» українців чи когось іще, а через їх принципові 
відмінності, які й слід розглядати. 

(Із виступу в Інституті Європи РАН 13 листопада 2013 року; друкуємо зі скороченнями) 

Лілія Шевцова, провідний науковий співробітник Московського центру Карнегі: 

— Можна з упевненістю передбачити, що Берлін — головна столиця, де питання 
Вільнюського саміту і питання підписання з Україною договору про асоціацію обговорюється 
активно й енергійно. Цілком імовірно, що для Берліна, окрім питання формування нового 
уряду, питання Вільнюса є головним питанням міжнародного порядку денного. З 
інформаційних повідомлень видно, що Берлін продовжує дуже міцно займати одну позицію — 
не просто звільнення Тимошенко, а і її помилування, — як основна умова, що залишається для 
підписання позитивного для України рішення. 

Деякі інші країни, як, наприклад, Польща і Литва, вже не так твердо наполягають на 
чиннику Тимошенко. Щодо Вашингтона, у мене особисто немає інформації про те, наскільки 
він втягнутий у це питання. Ми знаємо, що США зараз певною мірою втратили інтерес не лише 
до зовнішньої політики, а й до подій, які відбуваються в Європі і Євразії. Це є відмітною рисою 
нового ізоляціонізму і заглиблення у власні проблеми президента Обами. Але ми також знаємо, 
що представники держдепартаменту США були в Києві, де вони визначили зацікавленість 
Вашингтона в тому, аби Україна все ж ішла у напрямі підписання Угоди про асоціацію. Гадаю, 
що основні стимули зараз походитимуть із Берліна. А ось якби Вашингтон зайняв активнішу і 
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твердішу позицію в цьому питанні, я не відкидаю, що це перебило б коливання Януковича, які 
посилилися після того, як він зустрівся з Путіним і розмовляв з ним до п’ятої години ранку. 

— А той факт, що у списку столиць не було Москви, що ви скажете з цього приводу? 

— Цілком зрозуміло, що і надзвичайно важливий візит Януковича до Москви, і його 
переговори з Путіним — цілком імовірно, були найвирішальнішим чинником, який дає змогу 
Януковичу продовжити гру. 

Вільнюс був би важливим символічним пунктом, скажімо, «вододілом», але й без нього 
сумнівно, що Росії вдасться утримати Україну у своїх обіймах. 

— Чи можна стверджувати, що Україна і ЄС стали заручниками «проблеми 

Тимошенко»? 

— З одного боку, так. Бо якщо чинник Тимошенко стає вирішальним для підписання 
Угоди — звісно, і Україна, і Європейський Союз стають заручниками справи Тимошенко. 
Однак, з другого боку, якщо Берлін і ЄС забудуть про чинник Тимошенко і про свою вимогу на 
адресу України, тим самим вони ослаблять важливість критеріїв і відмовляться від принципу 
перегляду вибіркового правосуддя щодо України. Це означатиме для Берліна і для Брюсселя те, 
що наступного разу Янукович і українська еліта нехтуватимуть й іншими вимогами Євросоюзу. 
Мені здається, що в цьому питанні чинник Тимошенко втратив персоналізацію. Йдеться не про 
Тимошенко як особистість, йдеться про готовність і здатність Януковича виконувати вимоги 
ЄС і дотримуватися його критеріїв. Гадаю, що Брюссель пам’ятає «чинник Єльцина». Єльцин 
разом із Росією вступили до Ради Європи, і досі Росія не виконує вимог і стандартів РЕ. Росія 
вступила при Путині до Всесвітньої організації праці і нехтує її принципами. Гадаю, Європа не 
хоче, аби Україна вела ту ж саму політику: вступивши до якоїсь асоціації, нехтувала 
принципами її формату. 

— Яка, на вашу думку, ведеться геополітична гра щодо України в контексті 

Вільнюського саміту? 

— Україна зараз є не просто найважливішим моментом геополітичного розкладу в 
Євразії і Європі. Україна стала свого роду цивілізаційним критерієм, який показує: наскільки 
Путін може здійснювати свою нову зовнішньополітичну доктрину. Суть її полягає ось у чому: 
ми повернулися і ми хочемо бути центром світового впливу, унікальною цивілізацією і ми 
хочемо мати довкола на орбіті країни-сателіти. Якщо Україна укладе Угоду про асоціацію — це 
буде величезної сили удар по путінській концепції зовнішньої політики. Одночасно для ЄС, 
здатність переконати Україну, в той же час, зробити вплив і тиск на неї — дати можливість 
Україні зробити перший крок у напрямку Європи — є певного роду доказом, що Європа 
знаходить дихання і виходить із летаргічного сну, паралічу. Це б довело, що нарешті в Європі є 
якась єдина політика, готовність (принаймні) до певної місії. Україна повинна показати — чи 
прокинулася Європа чи ні, чи може вона впливати, чи — ні. 

— Які, на ваш погляд, можуть бути наслідки для «гравців» цієї геополітичної гри? 

— Вільнюсом все не закінчується. Це, власне кажучи, лише початок тривалого процесу, 
якщо все ж таки Україна підпише Угоду про асоціацію. Навіть якщо вона не підпише її, Кремль 
продовжуватиме жорстку політику натиску, політику «обіймів» і одночасно, торговельних війн, 
розуміючи, що перед Януковичем горить дата: «2015 рік. Вибори». А тому, до цих виборів, 
навіть якщо Україна піде на асоціацію з Європою, вона має пройти доволі болісний і складний 
шлях пристосування до стандартів ЄС, певних реформ. Не виключено, що економічний стан 
України настільки погіршає, що вона буде змушена звертатися і до Росії (по допомогу). Тому, 
для Москви Україну ще не буде втрачено. А що ж до іншого «гравця» — Європейського Союзу 
— це буде теж досить складний період, коли Європа має  згрупуватися й вирішити — в якій 
мірі вона зацікавлена в сприятливому своєму зовнішньому оточенні. Вирішити, в якій мірі вона 
розглядає Україну — велику європейську націю — як європейську. Європа може здолати свою 
внутрішню кризу і втрату орієнтиру. Природно, можливо Вільнюс «потрусить» якоюсь мірою і 
Америку, яка втратила інтерес до глобальних процесів. 

— Як ви оцінюєте саме шанси підписання Угоди? 
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— До візиту Януковича я б ворожила і навіть би тримала парі, що шанси підписання все 
ж таки більші, аніж непідписання. Тепер, після бліц-візиту Януковича до Москви, я б не стала 
ворожити. Тим більше, здається, Квасьнєвський заявив, що цілком імовірно, що сам момент 
підписання буде відкладено років на два. Отже, навіть основні медіатори в цьому процесі — ні 
в чому не впевнені. Проте я абсолютно впевнена в одному: навіть якщо Україна не підпише цю 
Угоду — це буде величезною втратою для України, це буде величезною помилкою для самого 
Януковича, який звузить поле маневру для себе всередині країни і поле для свого виживання. 
Україна — це той кусень, який Кремлеві не прожувати! 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/poloneni-uvyaznenoyi 

Прозаседавшиеся  

Владимир Богун, «Рабочая газета» 

На ветер были выброшены миллионы гривен, потраченные на проведение 13 ноября по 
инициативе оппозиции внеочередного парламентского заседания – до голосований в Верховной 
Раде дело вообще не дошло. В полном составе проигнорировала внеочередное заседание лишь 
фракция КПУ, что, в общем-то, ожидалось и не стало ни для кого сюрпризом. Еще на прошлой 
неделе Петр Симоненко предупредил, что голосовать за разборки олигархов, а тем более за 
освобождение одного из них, коммунисты не будут. Впрочем, нацеленности на освобождение 
Тимошенко не продемонстрировала и оппозиция, что наглядно показали озвученные спикером 
Владимиром Рыбаком данные о регистрации депутатов в сессионном зале. Отсутствовали 
четыре представителя фракции УДАР и восемь – «Свободы». Удивительно, но даже 
«Батьківщина» не смогла мобилизовать всю фракцию: на «освобождение Юли» не явились 11 
ее соратников-депутатов. 

Явно не все гладко и внутри самой «Батьківщини», что засвидетельствовал инцидент, 
предшествующий выступлению лидеров фракций. Из ложи прессы отчетливо было видно, что 
настойчивое желание выступить от фракции демонстрировал Андрей Кожемякин. Между ним и 
Яценюком случилось нечто вроде перепалки. В стенограмме этот момент отражен как «шум в 
зале». Но в итоге на трибуну вышел Арсений Петрович. 

Выступление Яценюка не назовешь удачным. Дежурные фразы о готовности к 
компромиссу ради освобождения Тимошенко и укоры в адрес оппонентов исходили от него 
практически без эмоций, как у человека, перенесшего тяжелую болезнь. При этом трудно было 
отделаться от впечатления, что происходившим в сессионном зале нынешний лидер 
«Батьківщини» вполне удовлетворен: пока партийный штурвал остается в его руках. 

Виталий Кличко то ли пригрозил, то ли выразил свое потаенное желание, заявив, что в 
случае неподписания Соглашения об ассоциации с ЕС в конце ноября, это обязательно сделает 
следующий президент. У Тягнибока, как водится, во всем оказалась виновата Россия. А вот 
выступивший следом за ним председатель фракции Партии регионов Александр Ефремов, 
наоборот, обвинил во всем оппозицию. Короче говоря, все выглядело до уныния тривиально и 
предсказуемо. 

В это время спикер лишь иногда напускал на себя вид государственного мужа, 
внимающего выступлениям, но в итоге объявил внеочередное заседание закрытым по причине 
отсутствия обкатанных по всей процедуре законопроектов. Несколько секунд ритуального 
скандирования «Ганьба!» из оппозиционного сектора – и все пошли на выход. 

Сразу же под стенами Верховной Рады закончился и малочисленный (от силы сотни три-
четыре человек) оппозиционный митинг. Сворачивались растяжки «Украине – 
евроинтеграцию», знаменосцы сдавали десятникам нанизанные на телескопические удочки 
флаги. И без того немноголюдная толпа быстро редела. Лишь два десятка человек, среди 
которых выделялись люди, держащие в руках портреты Юлии Тимошенко в виде восседающего 
на небесах божества, держались до последнего…  

http://rg.kiev.ua/page5/article29202/ 
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Інтернет-ЗМІ 

Арсеній Яценюк: «Шанси на асоціацію мізерні. Але вони залишаються»  

Українська правда 

Голова фракції "Батьківщина" у ВР Арсеній Яценюк вважає, що певні шанси на 
підписання угоди про асоціацію з ЄС залишаються. 

По це він сказав журналістам, які зібралися під лікарнею в Харкові, куди прибули 
опозиціонери, повідомляє прес-служба "Батьківщини". 

"Шанси (на підписання угоди) мізерні. Але вони залишаються", - сказав він. 

"І персонально від Віктора Януковича залежить те, чи стануть слова, які він говорив 
протягом останнього року, реальністю. Чи Україна підпише угоду, чи все таки це були пусті 
декларації", - підкреслив Яценюк. 

За його словами, "реально Віктор Янукович зараз торгує країною, хоче продати Україну 
Російській федерації". 

"Тому залишилось небагато часу до розв’язки. Опозиція зробила все для того, аби угода 
була підписана, і очікуємо такої самої реакції від цього", - заявив він. 

Як повідомлялося, у п'ятницю Арсеній Яценюк і подружжя Луценків прибули на 
побачення з Юлією Тимошенко. Тюремники ж повідомили, що екс-прем'єр захворіла на 
застуду, і до неї не пускають. 

http://www.pravda.com.ua/news/2013/11/15/7002209/ 

Депутат Ландык: «Я просто попросил Президента отложить подписание 

соглашения с ЕС на год, и все»  

УНІАН 

С приближением даты Вильнюсского саммита «Восточного партнерства» страсти 
относительно подписания Украиной Соглашения об ассоциации с ЕС накаляются. На фоне 
того, что власти все никак не могут выполнить основное условие Евросоюза - отпустить на 
лечение экс-премьера Юлию Тимошенко, эксперты, как отечественные, так и международные, 
стали поговаривать о срыве подписания документа, ставя в целом евроинтеграцию Украины 
под большой вопрос. «Масло в огонь» неожиданно подбросили промышленники. Они 
инициировали встречу с Президентом Виктором Януковичем. Ее главной темой стало резкое 
ухудшение ситуации с экспортом продукции в страны Таможенного союза, в первую очередь в 
Россию, от чего несет огромные убытки экономика Украины. Участником обсуждения 
проблемы был народный депутат, почетный президент ПАО «Норд», член Международной 
академии холода, Герой Украины, народный депутат (ПР) Валентин Ландык. Он обратился к 
Виктору Януковичу с просьбой, которая разорвала информационное пространство: «Если это 
можно, давайте пока подписание (соглашения с ЕС – ред.) на один год перенесем. Еще дайте 
нам возможность подготовиться, дайте возможность закупить оборудование. Это большая 
просьба не только моя, это большая просьба промышленников». 

И, похоже, Президент, внял пожеланиям бизнеса. На следующий день, открывая 
заседание правительства, премьер-министр Николай Азаров заявил, что Виктор Янукович 
поставил перед всеми органами власти задачу – сделать все возможное, чтобы остановить 
развитие негативного сценария в отношениях с Россией. К вечеру на официальном сайте главы 
государства были обнародованы поручения Президента. То есть, лед тронулся, но в какую 
сторону? За разъяснением происходящего УНИАН обратился к основному фигуранту встречи 
промышленников с Президентом - Валентину Ландыку. 

- Валентин Иванович, во время встречи с Президентом Вы попросили отложить на год 

подписание соглашения с ЕС, ссылаясь на острую проблему в отношениях с Россией. Что 

происходит? 
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- Все связано с таможенной политикой Украины и России, а также с правилами 
Всемирной торговой организации. Во-первых, на сегодняшний день так сложилось, что 
Украина вошла в ВТО с нулевыми таможенными пошлинами, а Россия с конкретными 
таможенными пошлинами на свою продукцию, жестко защищая своего производителя. И они 
нам в августе, когда 11 дней шла репетиция (ситуации после подписания соглашения с ЕС – 
ред.), показала все. Причем Россия ничего не нарушает, мы это дело проверяли. Но, в 
результате таких действий наша продукция стала на 35-40% дороже. Мы стали 
неконкурентоспособными. Поэтому нужно все согласовать с Россией, нужно вспомнить о 
договоре о дружбе и сотрудничестве, о том, что мы ассоциированные члены экономического 
союза. Нужно увязать все вопросы, плюс подготовить наше законодательство. В плане ЕС тоже 
проблемы: у них – директивы, а у нас – госты. 

- А года хватит, ведь Вы перечислили большое количество пунктов, которые нужно 

доработать, подкорректировать? 

- Естественно, года, смотря кому, не очень-то хватит. Но, по крайней мере, будет время   
приблизиться, понять, не говорить, как у нас привыкли, а начать работать. Нужно вести  
переговоры с Россией, с ВТО, как быть в такой ситуации. Мы же не можем ввести в отношении 
России такие же пошлины, как у них, например, 25% на ту или иную продукцию. Мы же 
состоим в ВТО: им разрешено (применять пошлины – ред.), а нам нет. Поэтому вопрос нужно 
решать. Или мы со своей стороны должны ввести такие же пошлины, или договориться, чтобы 
не менять нулевые пошлины, которые были между Россией и Украиной и в данной ситуации с 
Таможенным союзом. 

- То есть, мы вошли в ВТО на худших условиях, чем Россия? 

- Да. Но тогда была такая ситуация. 

Украина стала полноправным 152-м членом ВТО 16 мая 2008 года. В то время 

Президентом Украины был Виктор Ющенко. 

- А что же промышленники не отстаивали свои позиции? 

- Тогда, как и сейчас, была гонка - надо бегом в ВТО, подальше от России. ВТО, 
естественно, воспользовалась этим. Обнулила нам пошлины. А мы вынуждены были принять. 
Глупость это была. Нельзя было этого делать. 

- Основная причина - спешка? 

- Конечно. Мы должны были подготовиться. Не говорю относительно всей продукции. 
Но в отношении той, на которую есть сертификат (международного качества – ред.), ее нужно 
было защитить, защитить украинского производителя. Потому что это – рабочие места. Но 
тогда была истерия. Преподносилась ВТО как панацея от всех бед. Уже сделали ошибку с 
вхождением в ВТО, так не нужно спешить с соглашением с ЕС, давайте осмотримся, 
просчитаем, согласуем и спокойно войдем в работу.  

А то получается так, как я уже не один раз приводил пример, когда в 1986 году решили 
поднять качество в СССР до невероятных высот и поэтому ввели госприемку. Желание – 
должно быть все качественно и соответствовать европейским стандартам – прекрасное. Только 
мы забыли, что наше оборудование и технологии на 50 лет отстают от европейских. 
Естественно, через три года лопнула эта госприемка, масса людей остались без работы и т.д. 
Так что, нужно сейчас провести адаптацию (к европейским нормам – ред.), подготовиться. 
Поэтому я и попросил Президент на год отсрочить подписание с ЕС. Это не говорит о том, что 
мы не хотим в Европу. Просто мы не готовы на сегодняшний день. 

- У «Норда» нет проблем с ЕС? 

- У «Норда» проблемы с Россией, а с Евросоюзом проблем нет. Мы в Европе работаем, 
отгружаемся во Францию, Германию. У нас все соответствует их требованиям: по 
энергопотреблению, по экологии. Но у большинства предприятий Украины – не соответствует. 

- То есть, речь идет о потери «Нордом» российского рынка? 

- Да. Речь идет о рынках России, Казахстана и Беларуси. 

- Значительный объем? 
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- Почти 50%, к сожалению. 

- Накануне встречи с Президентом, промышленники общались с Азаровым. Премьера 
просили как можно быстрее наладить отношения с Россией, так как потери для бизнеса от их 
ухудшения огромные. Что, не было адекватной реакции со стороны главы правительства и 
поэтому пришлось обращаться к Виктору Януковичу? 

- Вы сами ответили на свой вопрос. Были вынуждены обратиться в последнюю 
инстанцию. Но сейчас уже хорошо выступает Азаров и говорит, что нужно действительно 
налаживать и т.д. Я бы не хотел углубляться в эту тему. 

Народный депутат Валентин Ландык во время встречи с премьер-министром Николаем 
Азаровым, 8 ноября 2013 года. 

- Тогда о другом. Вы просите отложить подписание соглашения с ЕС на год. 

Рассчитываете за это время все вопросы подогнать. Но эксперты говорят о том, что если 

сейчас не состоится подписание, то оно отсрочится на неопределенное время. По Вашему 

мнению, такой сценарий возможен? 

- Не думаю. В Европе это нормально воспримут. Если бы я сказал, что не нужно нам это 
(соглашение с ЕС) - один вопрос. Я просто попросил Президента рассмотреть возможность 
отложить подписание на год и все. Ни в коем случае не говорю, что не надо идти в Европу. Это 
- и европейские стандарты, и европейское право. Что бы от этого отказаться, нужно быть не 
понятно кем. Я просто сказал Президенту, что промышленность сейчас не готова. 

- Кстати, Президент, похоже, к промышленникам прислушался, потому что на 

следующий день после встречи дал массу поручений для нормализации отношений с Россией. То 

есть, он внял Вашей просьбе? 

- Я тоже так хочу думать. Но, опять-таки, все меняется каждый день. Еще важно, что 
скажет миссия Кокса-Квасневского (в отношении разрешения на выезд для лечения  Юлии 
Тимошенко – ред.), что заявят в Брюсселе. Тут уже от меня ничего не зависит. Мне уже 
задавали вопрос, а Вы не боитесь, что вот так сказали Президенту. Боюсь. Но я высказал свою 
точку зрения, опираясь на свой опыт. 

- А если подписание состоится в ноябре? 

- То тогда всем нужно ускоряться и ускоряться. Не должны мы все растягивать на десять 
лет (экспертная оценка срока перехода на европейские стандарты – ред.). Не нужно спать, надо 
определиться и нацелиться, чтобы государство было в плюсе. 

- А если не сможем ускориться, что тогда будет? 

- Тяжко. Будет падение объемов производства. А если ты неконкурентен, если у тебя 
продукция на 40% дороже, чем, к примеру, китайская, то кто ее будет покупать. В той же самой 
России? Мало того, Россия, у которой нулевые пошлины в Украину, завезет к нам продукцию, 
которая будет дешевле, и остановит нашу промышленность. 

- То есть, наш ждет своего рода коллапс? 

- Конечно. Причем их дешевая продукция придет к нам по закону. Получается, мы себя 
своими руками задавили. 

- А предприниматели готовятся к такой ситуации? 

- Вот поэтому и просим отложить подписание соглашения с ЕС. Нужно садиться за стол 
переговоров. Давайте пока не ломать копья. 

- Вы будете и дальше вести переговоры с правительством на эту тему? 

- Да. Переговоры с тем, чтобы разрешить проблему с Россией. Нас они к себе не 
пускают, а к нам заходят с нулевой пошлиной. Не вижу в этом логике. Нужно решать. 

http://economics.unian.net/rus/news/180404-deputat-landyik-ya-prosto-poprosil-prezidenta-
otlojit-podpisanie-soglasheniya-s-es-na-god-i-vse.html 
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Тимошенко должна "сидеть"  

ОстроВ 

Европарламент в N-ный раз продлил мандат полуторалетней миссии Патрика Кокса и 
Александра Квасьневского. Оппозиция и внефракционные нардепы зарегистрировали в 
парламенте уже с десяток законопроектов, в разной форме позволяющих выпустить Юлию 
Тимошенко на лечение за границу, на чем настаивает ЕС. Партия регионов в сотый раз 
поклялась в неизменности своего курса на евроинтеграцию Украины. И, тем не менее, 
перешагнув уже через все выставленные Европарламентом дедлайны - 15 сентября, 23 октября, 
13 ноября - Украина так и не сдвинулась с места в решении проблемы Тимошенко. 

Все ни при чем 

Несмотря на то, что Украина не приняла еще часть законов, являющихся условием для 
Ассоциации, судьба евроинтеграционного проекта зависит сейчас конкретно от освобождения 
одной из лидеров оппозиции. Все прекрасно понимают, что, что бы ни было написано в законе, 
который примут - если примут - депутаты, леди Ю, выехав на лечение в Германию, в Украину 
не вернется, поскольку в ЕС не признают справедливости вынесенного ей приговора. 
Тимошенко сможет легко получить политическое убежище. Но, конечно, не сможет 
участвовать в президентских выборах. 

То есть, если бы речь шла только об устранении Юлии Тимошенко как конкурента, и 
Виктора Януковича, и Арсения Яценюка, и Виталия Кличко, и Олега Тягнибока удовлетворил 
бы совершенно любой из существующих законопроектов. Но для Януковича "посадка" 
Тимошенко, издевавшейся над его судимостями, скорее всего, в первую очередь, месть. Но и 
все эти люди - конкуренты и, зная украинский политикум, невозможно поверить, что кто-то из 
них может всерьез хотеть возвращения ЮВТ в политическую жизнь. Достаточно было принять 
любую позицию ПР, тем более, что вернуть Тимошенко в политический процесс Янукович ни 
за что не согласится, и это был бы единственно возможный компромисс. Но оппозиционеры 
изображали рыцарей на белом коне. "Любить и защищать" "даму сердца" Тимошенко стало 
явным способом пиара лидеров оппозиции. Для этого даме, естественно, нужно оставаться в 
тюрьме. 

"Посмотрите эфиры Шустера, Киселева, все высказывания оппозиции и власти с 18 по 
22 октября - и оппозиция, и власть говорили, что компромиссным может быть законопроект 
Мищенко, - эмоционально высказывался вчера сам автор этого законопроекта. - 22 числа 
оппозиция сменила риторику - стала поливать меня грязью и утверждать, что мой законопроект 
принимать нельзя. Власть еще настаивала, что это может быть компромисс. Через четверо 
суток оппозиция снова меняет риторику, снова говорит, что нужно искать компромисс, не 
упоминая уже мой законопроект, а упоминая другие. А сегодня выходит законопроект от 
оппозиции, идентичный моему. Заниматься месяц непонятно чем, чтоб в итоге согласится с 
первоначальным вариантом! Но уже поздно". 

Трое лидеров оппозиционных фракций на пресс-поинте ВР на четко поставленный 
"ОстроВом" вопрос: готовы ли вы отказаться от всех своих норм законопроекта "о лечении 
Тимошенко", полностью уступить "регионалам", чтобы создать и принять законопроект в той 
редакции, которая устраивает их, лишь по очереди длинно рассказывали о том, как негодно 
вели себя с ними члены ПР, так что не выдержал кто-то в журналистских рядах, выкрикнув: 
"Отвечайте на вопрос!". 

"За последние две недели оппозиция внесла четыре разных законопроекта, которые дают 
возможность оказать Юлии Тимошенко медицинскую помощь. Ни на один из этих 
законопроектов Партия регионов не предоставила своей позиции, не внесла ни одной статьи и 
ни одного слова", - распинался Яценюк, хотя Партия регионов давно дала понять, что подавать 
свои "статьи" она не намерена. "Это не наш основной интерес", - заявил ранее лидер фракции 
Партии регионов Александр Ефремов. "Мы во вторник будем настаивать на рассмотрении 
законопроектов, которые есть в Верховной Раде, если не будет единого согласованного 
законопроекта", - выдал, наконец, Арсений Яценюк. 
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Еще ранее, выступая с парламентской трибуны, глава комиссии по разработке нового 
законопроекта о лечении заключенных Геннадий Васильев заявил, что представители 
провластной и оппозиционных фракций, "потеряв день", смогли согласовать только треть 
базовых положений. "С чем мы все согласились, так это с тем, что изменения в закон касались 
отсрочки, перерыва в отбывании наказания для прохождения лечения за границей. Но уже на 
следующий день на очередное заседание рабочей группы оппозицией был представлен новый 
законопроект об условно-досрочном освобождении от наказания в связи с необходимостью 
лечиться за границей… При этом такие принципиальные вопросы, как медицинский вывод 
заведения, где осужденный человек проходил лечение, с рекомендациями дальнейшего лечения 
за рубежом, обязательства такого человека после лечения вернуться и продолжить отбывание 
наказания и другие остались без внимания. Дальнейшее обсуждение всех этих вопросов 
положительных результатов не дало, поэтому в рабочей группе согласованный законопроект 
отсутствует", - сказал Васильев. 

Зная все это, фракции оппозиции пришли в среду на собранное по их инициативе 
внеочередное заседание ВР, чтобы голосовать за "законопроект о лечении Тимошенко"… 
"Задумайтесь: мы собрали необходимое количество подписей за проведение внеочередной 
сессии, мы дали определенный шанс Партии регионов реабилитироваться перед гражданами 
Украины…", - возмущался Яценюк. Единственное по состоянию на конец дня 
"конструктивное" решение оппозиции состояло, таким образом, в проведении 24 ноября в 
Киеве "большой общеукраинской акции в поддержку курса Украины на европейскую 
интеграцию", что должно, очевидно, убедить глав государств ЕС в искренности 
евроинтеграционных устремлений украинцев больше, чем результаты парламентской работы. 

Отступать некуда… 

Чем ближе саммит, тем больше в "региональной" среде находится поводов для 
окончательного срыва "евроинтеграции". Уже премьер Николай Азаров, выступая на заседании 
Кабмина в тот же день, открыто пугал присутствующих экономической катастрофой из-за 
торговых и газовых проблем с Россией. Появилась информация о том, что "промышленники 
востока страны" просят власти отсрочить создание зоны свободной торговли с ЕС на год. 

Тем временем "регионал" Владимир Олейник снова повторял журналистам в Раде 
новоизобретенную легенду о том, что необходимость отпускать Тимошенко на лечение в 
Германию не признал Европейский суд по правам человека. 

"Задайте, пожалуйста, этот вопрос Партии регионов. Они, в принципе, английским не 
владеют, мне сложно сказать, на какое решение они ссылаются", - заявил на вопрос "ОстроВа" 
о существовании такого решения Арсений Яценюк. 

"Я не могу его комментировать, потому что я его не читал", - сказал внефракционный 
Александр Мищенко. "Вряд ли Европейский суд мог сказать прямо так, - спокойно ответил 
"регионал" Владимир Макеенко. - Вообще меня сейчас больше интересует стабильность 
гривни. А это все так уже надоело!" С последними словами Макеенко сделал характерный жест 
у горла. "Моя позиция…", - громогласно начал, отвечая на тот же вопрос Петр Порошенко, 
после чего, сделав смешную гримасу, прошептал нечто, не цитируемое в СМИ. 

С тем и разошлись. До очередного дедлайна… 

http://www.ostro.org/general/politics/articles/431040/ 

Блоги 

Ігор Єремеєв: «День четвертий. Глухий кут?»  

pravda.com.ua 

Четвертий день "роботи" Групи з розробки законопроекту про лікуванню ув'язнених 
закордоном. Знову взаємні образи, ще більш відчайдушні, чим раніше. Знову безкомпромісна 
боротьба політичних сил з прицілом на 2015 рік. 
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Не можу не погодитися зі словами деяких опозиційних "коментаторів", які все це 
назвали "політичним цирком". Обидва політичні табори нівелювали важливу місію, яку мала 
виконати Група, перетворили її роботу на політичне шоу і суцільну гру на публіку і телекамери, 
яка вже очевидна кожному громадянину України. 

Тож цілком ймовірно, що про прийняття рішень в Робочій групі шляхом консенсусом, 
про який домовились (тобто, рішення вважається прийнятим, коли його підтримали всі члени 
Групи) – можна забути. А відповідно і про ефективний підсумок її роботи. 

Залишилось вельми мало часу і все ж таки є ще інший варіант розв'язання цього 
"гордієва вузла" і він не в Парламенті... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/eremeev/528540f6a893e/ 

Ірина Фаріон: «Подихайте киснем... мо', поможе»  

pravda.com.ua 

Полтавщина – літературно-духовна і політична мекка – давно манила і довго не 
підпускала мене до своєї білизни. Чомусь саме з цим останнім відприкметниковим іменником 
вона мені асоціюється. Правда, перейтися її древніми і "котляревсько-міхновськими" вулицями 
змогла лише пізно ввечері після багатогодинної зустрічі з пасіонарними полтавцями (дякувати 
Богові, не полтавчанами), що, до певної міри, компенсували мені спрагу на цей край тихої води 
з крутими берегами... 

Проймав трем від барокової церкви Івана Мазепи, що сусідить із музеєм-садибою 
найбільшого пристрасника українського слова Івана Котляревського. Як школярка, я зазирала 
через пліт на його обійстя ніби у щілину ХVIII-ХIХ століть. Звісно, вони не минули ні своїм 
бунтом, ні малоросійством, ні прямостоянням, ні пристосуванням. Усі ці ознаки в нашому 
житті такі ж звичні, як щоразу те саме і водночас нове листя на деревах. 

Проте мантра від Котляревського "Любов к отчизні де героїть, Там вража сила не 
устоїть, Там грудь сильніша од гармат..." неподоланна і запалює не менше, ніж будь-коли. 
Водночас ця мантра покриває, на жаль, хіба край нашого суспільства, як, до речі, при самому 
краю дороги опинилась тепер могила Котляревського через знищення колишнього кладовища, а 
отже, самої пам'яти. А це переступ найстрашніший. Він, мабуть, і є джерелом усіх наших 
теперішніх екзистенційно-політичних бід і вироджень типу вєрко-сердючок та ін. Не випадково 
ж бо ще один символ Полтавщини Микола Міхновський казав: "Головна причина нещастя 
нашої нації – брак націоналізму серед широкого загалу її". 

Будинок у Полтаві, де Міхновський виголосив свою знамениту промову на 
Шевченківському святі 1900 року "Самостійна Україна", приблизно у такому стані, як сучасна 
душа українська: обвалений, брудний, занедбаний, самотній на найкоротшій та історичній 
вулиці міста – але в одному з його вікон – точніше у міжвіконні – прострілило і проросло 
дерево, що абсолютно зелене наприкінці жовтня... 

Воно прорвалося не лише крізь товщу цегли, а через людське невігластво, безпам'ятство 
і забуття. Воно не так докір відступництву і малоросійству, як знак нестримности законів 
природи. Воно, за тим самим Міхновським, "ангел помсти для пануючих і визискуючих націй, 
ангел помсти за упосліджених". Воно – життя, яке так методично вбивали, а тепер зогиджують 
отруйними антинаціональними псевдоцінностями. 

Цікаво, що про націоналізм ХIХ століття Микола Міхновський говорив як про "вибух" і 
про "велетенську і непоборну силу". З огляду на сьогочасне циклічне повторення цього вибуху, 
такою осатанілою та очорнювальною є війна (і зокрема, на цьому інтернет-ресурсі), або, краще, 
конвульсії "партачів життя" із його величністю націоналізмом, що втілений через діяльність 
партії ВО "Свобода". Промовистий щодо цього відгук скинула мені на фейсбук одна пані чи 
панночка Tatiana Tsyrulnik: "Ваш візит у Полтаву мене особисто дуже вразив. Ви дуже 
харизматична людина, якщо не прикидаєтеся, хоча так прикидатися неможливо. Захопили 
аудиторію відразу. Відчуття, що я побувала на "таємній сходці націоналістів", давно не бачила 
у одному місті стільки агресивно-патріотично-налаштованих полтавців, якщо можна так 
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сказати у хорошому сенсі слова. Воно й добре, звісно, але ж навіть страшно подумати, що буде, 
якщо Вам дати більше влади... 1 листопада о 2:06". Не випадково на інших теренах України – у 
Галичині – інший політичний характерник і харизматик ХХ століття Степан Бандера слушно 
стверджував, що, направду, влада націоналістів має бути страшною для наших ворогів. 
Шановна дописувачка це блискуче відчула. Має це відчуття і всіляка наволоч, що виливає на 
голови свободівців відра бруду. 

Отож, дорога і незнищенна Полтаво!!! Програна битва 1709 року це не програна війна. 
Битви тимчасово виграють зрадники типу полковника Носа і типу теперішніх виродків від 
партії регіонів (щонайменше 148 юд з посланням до польського сейму) та дегенеративних 
тушок. Сьогодні ти спрагла на цілющу відплату зрадникам, брехунам і малоросам. Проросле 
дерево у міжвіконні Міхновського найкращий символ нашого відродження та зміцнення. 
Недоброзичливці!!! Подихайте киснем цього дерева...Мо' поможе. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/farion/5284c21183f53/ 

Телебачення і радіомовлення 

Спікера парламенту просять зняти радянську зірку з куполу Верховної Ради  

24 канал, Новини  

Кореспондент: Спікера парламенту просять зняти радянську зірку з куполу Верховної 
Ради. Відповідне звернення до Володимира Рибака надіслав нардеп від "Батьківщини" 
Олександр Бригинець. Політик заявив, що отримує скарги від виборців щодо символу СРСР. 
Люди вважають, що саме через зірку депутати не можуть ухвалити євроінтеграційні закони. 

Пету Коксу і Олександру Кваснєвському продовжили місію в Україні, до саміту 

східного партнерства у Вільнюсі  
ICTV, Факти  

Анастасія МАЗУР, ведуча: Пету Коксу і Олександру Кваснєвському продовжили місію в 
Україні на два тижні, до саміту східного партнерства у Вільнюсі. Це рішення ухвалили у 
Брюсселі пізно ввечері на конференції Президентів Європарламенту. Сам Кваснєвський оцінив 
шанси підписати асоціацію з Україною як 50 на 50. Політики повернуться до Києва у вівторок і 
прийдуть на засідання Верховної Ради. Там знову мають розглядати три євроінтеграційні 
закони, серед яких про лікування ув’язнених за кордоном, що стосується Тимошенко. У разі 
позитивного голосування і підписання закону Президентом Януковичем, ЄС буде готовий 
укласти угоду про асоціацію з Україною. Напередодні парламент не прийняв жодного закону. 
Позачергове засідання спікер Володимир Рибак закрив без голосувань, заявивши, що 
законопроекти неготові до розгляду. Водночас, 18 листопада у понеділок засідатиме Ради 
міністрів закордонних справ ЄС, яка мала прийняти рішення щодо підписання угоди про 
асоціацію ЄС і України. 

Петер СТАНО, прес-секретар єврокомісара з питань розширення і політики сусідства: 
"Коли саме ухвалювати остаточне рішення – це справа країн-членів ЄС. Я можу лише нагадати, 
що Україна має показати дії та результати. Йдеться про три важливі пункти списку, складеного 
торік – відмова від вибіркового правосуддя, реформа виборчої системи і реформи, передбачені 
програмою дій, необхідних для асоціації". 

До доленосного саміту у Вільнюсі лічені дні, а законопроекту про лікування 

ув'язнених за кордоном досі немає  

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: До доленосного саміту у Вільнюсі лічені дні, а законопроекту 
про лікування ув'язнених за кордоном досі немає. Сьогодні робоча група з варіантом знову не 
визначилася. Парламентарі посварилися і взяли перерву до понеділка, 18 листопада. Нагадаємо, 
саме цього дня ЄС збирався ухвалити рішення щодо підписання Угоди про асоціацію з 
Україною. На засідання, яке тривало годину, з’явилися не всі члени робочої групи. Регіонали і 
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опозиціонери постійно вдавалися до взаємних образ та звинувачень у зриві євроінтеграції. 
Адже на самому початку депутати домовилися: рішення ухвалюють консенсусом і у цьому 
мають брати участь всі члени групи. Єдиний варіант законопроекту, який нардепи почали 
розглядати, запропонований регіоналами. Йдеться про те, що засуджений, який хоче лікуватися 
за кордоном, має особисто написати відповідну заяву, внести заставу, а також підписати 
документ, де він обіцяє повернутися в Україну. Проте опозиції такі умови не сподобалися, 
кажуть, і так пішли на численні компроміси. 

Володимир ОЛІЙНИК. Народний депутат, фракція Партії регіонів: "Без заяви, без 
добровільної згоди не можна вивезти громадянина за кордон. Тому тут потрібно, безперечно, 
заява особиста. Заява інших осіб призведе до порушення конституційного права. Так можна 
вивезти любого, він і знати не буде. Тому заява особиста, на мій погляд, у випадку лікування за 
межами нашої держави повинна бути обов'язково". 

Андрій КОЖЕМ'ЯКІН, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Звичайно, є 
питання, там де треба якось уступати. Ми за те, щоби цю заяву писала не тільки засуджена, а 
щоб її писали її адвокат або родич. Це я вважаю логічно. Нічого страшного нема, навпаки мені 
здається, не дивлячись на шоу, яке відбувається, політичне, на ту ситуацію, в яку потрапила 
Україна". 

Народні депутати знову не змогли знайти компромісу щодо Юлії Тимошенко  
5 канал, Час новин 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Народні депутати знову не змогли знайти компромісу у 
вирішенні питання Юлії Тимошенко, від якого значною мірою залежить доля асоціації України 
з ЄС. Робоча група намагалася голосувати суперечливі пункти законопроекту, який би дозволив 
виїхати екс-прем’єрові на лікування за кордон. Однак діалогу не вийшло. Нардепи навіть 
пересварилися оголосили перерву до понеділка. Своє бачення майбутнього законопроекту 
висловив і Президент Янукович: виїзд за кордон на лікування не має означати звільнення від 
кримінальної відповідальності. 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Обклалися кодексами - а з голів не лізуть уїдливі 
коментарі.  

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Народний депутат 
Богословська… Але вона показувала нам всім, пам’ятаєте, що туалетний папірець. От він!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Вже наче і проект мають авторства опозиції, який 
загалом влаштовує сторони і може доопрацьовуватися. 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Працюємо без образ». 

Народний депутат: «Ми намагаємося працювати без образ!». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Я вам не вірю!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Ідилія не складається.  

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Я з вами 
не розмовляю, пан Кожем’якін! Це не має жодного сенсу! Ви зриваєте наш процес – ми хочемо 
його довести до результату». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Зривати ваш процес –це собі 
шкодити!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Регіонали хочуть, аби Тимошенко після лікування 
повернулася у в’язницю. І особисто писала прохання про лікування. Обговорити нюанси - знову 
не вдається. 
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Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Хтось читав цей закон чи ні?». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Пан 
Кожем’якін, ви що кажете, скажіть, будь ласка?!». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Яне з вами розмовляю, а з 
головою комісії». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Я 
перепрошую – ми зараз говорили про перерву для лікування. Ви третж засідання зриваєте 
поспіль!». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Хто сказав, що я зривав робочу 
групу?». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Так ви 
зривали!». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Я його готував вночі, поки ви…». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Кожем`якін відправляє Богословську у - 
парламентську капличку. 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Скажіть, капличка працює ще?».  

Народний депутат: «Я ходив зранку». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: А Богословська Кожем`якіна - ще далі. 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Мене просто трошки тоншить». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Ну, так 
пойдите вырвите, если вас тошнит! Ну ты посмотри на него!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Голубом миру - нарікає себе Геннадій Москаль. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Ви шо тут 
влаштовуєте комедію?!». 

Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Інна Германівна, 
подивіться на мене - я як голуб миру!».  

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Геннадій 
Геннадійович, якщо би ви були голубом миру, ви б два місяці тому подали законопроект». 

Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Вчора раки були 
великі по 3 рубля, а сьогодні…». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: 
«Геннадій!». 

Народний депутат: «Геннадій!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Вже за годину стомилися одне від одного – і 
голосують за перерви. У звиклому стилі. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Пан 
Кожем`якін, від кого ви маєте завдання зірвати процес євроінтеграції України? Від кого? 
Скажіть, будь ласка, ми хочемо знати цю людину! Ви в КДБ працювали, може ви і на Путіна 
зараз працюєте?!». 

Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Інна Германівна, а 
ви дивіться на мене - і будете тільки радість випромінювати!». 

Віталій ЖУРАВСЬКИЙ, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «У мене є 
виборці, які мене обрали на Житомирщині. Я там завтра працюю цілий день. Дякую!». 
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Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Так вам 
євроінтеграція побоку?». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Це вона 
вам побоку, тому що ви сьогодні зірвали засідання!».  

Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО «Батьківщина»: «Та як зірвали?! 
Ми за те, щоб…». 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Але 
відповідати ви будете перед людьми, яких ви зараз кидаєте в обійми Росії!». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: На цьому робоча група розійшлася до понеділка. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат України, фракція Партія регіонів: «Я 
абсолютно завжди спокійний. Чого два генерали, як два голуби миру так себе ведуть, я не 
знаю». 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, голова Комітету з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності, представник ВО «Батьківщина»: «Нічого страшного нема, що не 
працює робоча група. Навпаки, мені здається, не буде більше отого шоу політичного». 

Ольга СНІЦАРЧУК, кореспондент: Навздогін президент Янукович шле побажання: 
робоча група має виробити правила лікування за кордоном. Наголос ставить на всіх в’язнях, а 
не на долі екс-прем’єра Тимошенко. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: «Никаких эксклюзивных подходов, я считаю, 
здесь никто не имеет права. Если такой консенсус будет найден - будет такой закон, будет 
выписана в этом законе процедура соответствующая, и если это не будет технология ухода от 
криминальной ответственности - я думаю, этот закон будет принят. Но он будет касаться не 
только Тимошенко». 

Глухий кут у питанні Тимошенко  

ТВі, Сьогодні  

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Глухий кут у питанні Тимошенко. Робоча група, яка 
має напрацювати компромісний варіант документу щодо лікування ув’язнених за кордоном, 
вкотре розійшлася так і не домовився. За майже 2 години депутати спромоглися проголосувати 
аж 1 поправку до опозиційного документу. Решту часу парламентарі сварилися. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Блокували засідання сьогодні і опозиція, і регіонали. 
Коли емоції заскалили, більшість вирішила піти на перерву до понеділка 16 години. Тим часом, 
опозиція доопрацювала свій законопроект, врахувала більшість рекомендацій головного 
науково-експортного управління, і вже під вечір зареєструвала у парламенті ще один, уже 7-й 
законопроект щодо лікування засуджених за кордоном. Як працювали депутати – бачила Уляна 
Дрючкова. Уляно, вітаємо, розповідай. 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Наталко, Андрію, вітаю. Сьогодні депутати знову не 
знайшли компромісу. Хоча сьогоднішнє засідання робочої групи розпочиналося зовсім іншим 
настроєм. Першою слово взяла регіоналка Інна Богословська. І схвально оцінила 
зареєстрований опозицією у середу законопроект щодо лікування ув’язнених за кордоном. 
Нагадаю, на попередньому засіванні робочої групи більшість вщент розкритикувала документ 
опонентів. Сьогодні ж заявили – проект закону непоганий. Над ним можна попрацювати. 
Опозиціонери до засідання готувалися. Озброїлися висновком науково-експертного управління 
апарату Верховної Ради. Загалом позитивним. 

Геннадій ВАСИЛЬЄВ, голова тимчасової робочої групи: "Только сейчас пололжили ей 
на стол заключение научно-экспертного управления. И надо с этим не просто ознакомиться. 
Надо с этим работать. Поэтому не надо упрекать никого – вот вы получили, вот вы давайте свои 
предложения. Да, можно дать. Но давайте работать. Давайте над этим работать с понимаем 
того, что мы серьезный вопрос решаем". 
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Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: У висновку головного науково-експертного 
управління йдеться про те, що документ опозиціонерів досконаліший за всі попередні. Проте до 
нього є 8 зауважень. Зокрема фахівці управління запропонували запровадити грошову заставу 
на випадок, якщо особа ухилятиметься від лікування. Доповнити список ув’язнених, які не 
можуть бути звільнені від відбування покарання, уточнити підстави, на основі яких суд зможе 
після лікування повінстю звільнити особу чи пом’якшити покарання. Та сьогодні депутати 
спромоглися проголосувати лише одну поправку – лікуватися за кордоном зможуть особи не 
лише позбавлені волі, а й ті. хто засуджений до ї обмеження. На цьому порозуміння народних 
обранців закінчилося. Далі пішли лекції з юриспруденції, взаємні образи та крики. А ще 
депутати згадали, що всі прийшли на засідання робочої групи. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Ви знову не даєте 
нікому работать. Пан Кожем’якін, від кого ви маєте завдання зірвати процес євроінтеграції 
України? Від кого, скажіть, будь ласка. Ми хочемо знати цю людину. Ви в КГБ працювали. 
Може ви зараз на Путіна працюєте?" 

Член робочої групи: "Інно Германівна, ви дивіться на мене. І будете тільки раді. 
Читайте". 

Віталій ЖУРАВСЬКИЙ, народний депутат, фракція Партії регіонів: "У нас сьогодні 
трьох осіб уже немає. Немає представника "Свободи", представника Комуністичної партії, і 
представника позафракційних трьох. Ну це ж суттєво. І хто ще? Чотирьох немає. Треба все 
таки, Геннадій Андрійович, зобов’язати їх бути присутніми на засіданні робочої групи". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Депутати більшості раз за разом звинувачували 
опозицію у зриві роботи. Мовляв, якби вони так не поводилися, законопроект про лікування 
ув’язнених за кордоном ухвалили би ще вчора на позачерговому засіданні. Опозиція ж у 
блокуванні звинувачує регіоналів. Каже – усі ініціативи вони критикують. А свого нічого 
взамін не пропонують. Читати законопроект разом і відразу корегувати його депутати із 
більшості відмовилися. Вирішили піти на перерву. 

Інна БОГОСЛОВСЬКА, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Елементарний 
правильний законопроект за таким принципом. Ну це робота н 1,5 дні. Вони цього не зробили. І 
сьогодні знову зірвали засідання. Вони не хочуть цього. На сьогодні в опозиції немає інтересу, 
щоб Тимошенко вийшла на свободу. По-перше, тому що це створення дуже потужної особи на 
полі опозиції. І друга причина базова – якщо ми підписуємо євроінтеграцію, то опозиція 
втрачає будь-яку ідеологічну основу для виборів в президентську кампанію". 

Андрій КОЖЕМ’ЯКІН, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Вона з самого 
початку була створена ця робота група, щоб ми не домовилися. Ви ж розумієте, що робоча 
група – це затягування часу. Це тактика влади. Вона спеціально, щоб заговорити тут на робочій, 
пересваритися от таким чином. І це було з самого початку їх план. Але не зважаючи на те, ми 
працюємо. Ви бачите, ми зробили проект. Ми отримали уже науково-експертний висновок. І я 
думаю, що в понеділок я зможу на комітеті поставити це питання на обговорення для того, щоб 
внести його в залу у вівторок. І до речі, так ми оговорювали це з місією Кокса-Квасневського". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: А вже під вечір опозиціонери підкорегували свій 
законопроект самотужки. Кажуть – врахували 90% зауважень науково-експертного управління, 
і зареєстрували документ у Верховній Раді. 

Геннадій МОСКАЛЬ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Все 
зареєстрований. 3599 Д. Значить "Д" – додатковий. Тобто ми той відізвали, всі зауваження, крім 
застави. Це є межа того компромісу, про який ми можемо з паном Олійником, з пані 
Богословською, з паном Васильєвим і іншими учасниками робочої групи дискутувати". 

Уляна ДРЮЧКОВА, кореспондент: Знову на засідання робоча група має зібратися аж у 
понеділок після обіді. Тоді й побачимо чи влаштує більшість в відкорегований законопроект 
опозиції. А я нагадаю, що Європа дала нам час до 19 листопада. Вчора Пет Кокс та Олександр 
Квасневський закликали парламентарів зробити наступний пленарний тиждень не політичним, 
а історичним. І ухвалити три законопроекти, необхідні для підписання Угоди про асоціацію. 
Ідеться про законопроект Про прокуратуру, Про поправки до виборчого законодавства та про 
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законопроект щодо лікування засуджених за кордоном. Наразі у мене вся інформація. Наталку, 
Андрію вам слово. 

Соратники Тимошенко отрицают наличие недвижимости у ее дочери  

Интер, Подробности  

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Вот как отреагировали соратники Юлии Тимошенко и 
представители оппозиции на информацию о недвижимости в Маями. 

Александр ТУРЧИНОВ, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Всі ці 
вигадки про її нерухомість за кордоном це є маячня і брехня. І, вибачте, тупа нікчемна 
провокація, так само як і попередні буде розвіяно найближчим часом". 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины лидер фракции "Батьківщина": "Влада 
вже почала займатись повним театром абсурду, вже почали брехати по членам її сім'ї по родині 
- це низко і це просто недостойно". 

Андрей КОЖЕМЯКИН, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Ничего 
не знаю, первый раз об этом слышу. Ви ж пам'ятаєте, що вони кричали, що у Тимошенко є 
гроші, Лазаренко, Швейцарія, а знайшли тільки вареничну в Дніпропетровську, яку закрили".  

Андрей ИЛЬЕНКО, народный депутат Украины фракция "Свобода": "Ми зараз 
скочуємось до обговорення якихось чуток, у кого скільки грошей, у кого де там апартаменти. 
Хтось там знайшов апартаменти Тимошенко, чи щось там в законопроекті, кома не так була 
поставлена, це ж історія і в таких глобальних питаннях це абсолютно нецікаво". 

Ирина ГЕРАЩЕНКО, народный депутат Украины фракция "УДАР": "Це не є моя 
робота, я не є в цьому компетентна, я не маю на це жодного права, це не входить в мою 
компетенцію". 

Перефарбувати партквиток  
24 канал, Новини 

Кореспондент: Депутат від ВО "Свободи" Ірина Фаріон була членом Комуністичної 
партії Радянського Союзу. Принаймні такий висновок можна зробити з фотографій витягів з 
протоколів, які оприлюднило Інтернет-видання "Український дисидент". В одному з них 
задокументоване засідання партійних зборів Львівського державного університеті імені Івана 
Франка від 15 квітня 1988 року. Рішенням засідання Фаріон Ірину Дмитрівну, 1964 року 
народження, прийнято в члени КПРС. Сама політики заявила, що фото оприлюднила огидна 
людина. 

Ірина ФАРІОН, народний депутат, ВО "Свобода": "Моя гідність людська не дозволяє 
мені опуститися до рівня цієї істоти, або щось тлумачити й пояснювати. А якщо ця істота дістає 
особливий апетит від так званих журналістських розслідувань, то я бажаю йому успіху, аби він 
дослідив своє минуле, жовтеняцьке, піонерське". 

Кореспондент: Нагадаємо, Ірина Фаріон є членом Всеукраїнського об'єднання "Свобода" 
з 2005 року. 

Віталий Кличко про Януковича, Тимошенко і свої бої  
Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Інна Кузнецова: Лідери опозиційних фракцій підписали спільну заяву з проханням до 
Ради міністрів закордонних справ ЄС не ухвалювати 18 листопада остаточного рішення і 
залишити для України шанс до саміту у Вільнюсі виконати критерії, необхідні для підписання 
угоди. 

Ця заява, поширена сайтом «Батьківщини», була оприлюднена сьогодні зранку. 

Пане Кличко, що означає ця заява?Чому ви її підписали зараз? Нібито вже ж продовжено 
місію Кокса-Квасневського. І це значить, що Україні дали шанс до 28 числа. 
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– Цю заяву ми підписали після того провального засідання, яке відбувалося позавчора. 
Це був передостанній шанс, тому що ми розуміємо, що часу не залишилося взагалі. І ще 
залишилися дуже важливі три ключові законопроекти. Один із них – про вибори, другий – про 
прокуратуру, третій, дуже важливий, принциповий законопроект – це про можливість лікування 
за кордоном. Це стосується Юлії Тимошенко. На жаль, Партія регіонів ігнорувала засідання. І 
спікер Рибак питання ці не поставив до розгляду. 

– Тобто після цього ви і підписали цю заяву? 

– Присутніми були Кокс і Квасневський, які спеціально прилетіли до Києва, щоб бути 
присутніми. І ми розуміємо, що доповідь, яку мали робити у Брюсселі, могла б бути дуже 
негативною для нас. Тому ми підписали цю заяву і звернулися: дайте нам шанс. У нас ще є 
наступний сесійний тиждень. І вівторок – це крайній термін, коли ми ще можемо проголосувати 
за ці закони для того, щоб результат і рішення у Вільнюсі були позитивними стосовно 
підписання угоди про асоціацію для України. 

– Як Ви оцінюєте звіт місії? Наскільки позитивно, що це подовжено до 28 числа? 

– Це дуже позитивно, тому що нас бажають побачити у європейському просторі, нам 
простягають руку. І тільки від нас залежить, наскільки ми зможемо використати цей шанс. 

Я спілкувався з Коксом і Квасневським, спілкувався з багатьма людьми, політиками за 
кордоном – усі розуміють, наскільки важливо також у регіоні мати країну, одну з найбільших 
країн, з сильною економікою, зі стабільною економічною і політичною ситуацією. Тому що 
дисбаланс в економіці і якісь політичні негаразди можуть також впливати на країни ЄС. 

І я дуже радий, що нам дали можливість також розвиватися за європейськими 
принципами. І сподіваюся, що угода буде підписана. Але від нас залежить, чи зможемо ми 
проголосувати, чи ні. Що стосується опозиційних партій, ми готові проголосувати у будь-якому 
варіанті. 

– Але ж Партія регіонів каже, що винна опозиція. 

–  Якщо відверто, Партія регіонів –  вони виконують вказівки, які отримують з вулиці 
Банкової від президента. 

Що стосується одного з ключових критеріїв – лікування за кордоном, чи помилування 
Тимошенко, чи звільнення Тимошенко з в’язниці – то на сьогоднішній день президент має 
повноту влади в країні, він має такі повноваження і міг би зробити це одним розчерком пера. 

– Ви вчора в інтерв’ю російському телебаченню сказали про те, що будемо робити все, 
все буде виконано. І зазначили, що, хоча доброї волі з боку президента і Партії регіонів немає, 
Ви не бачите... А що може стати примусом до появи у них цієї доброї волі? Чим ви їх можете 
примусити? 

– А вони не хочуть. 

– Так. Вони не хочуть. Але як ви їх примусите? 

– Ми можемо тільки робити рухи, які покажуть, що дуже небезпечно з цим гратися. І 
тому 24 числа ми збираємо всіх перед Вільнюсом, скликаємо в Києві на дуже великий мітинг 
«Українці за євроінтеграцію!». Такі мітинги проходили в інших країнах, також у Молдові 
проходили, на які приходили десятки. 

– У маленькій Молдові зібралося 100 тисяч. Якщо подивитися, що було учора біля 

Верховної Ради, то це була крапля в морі. 

– Тому ми звертаємося до українців: ті, хто хоче жити по європейських стандартах, ті, 
хто хоче бути впевненим у завтрашньому дні, ті, хто хоче розвиватися у країні, де є 
демократичні принципи, ключовим з яких є людина, захист її прав і свобод, повинні вийти і 
показати свою волю. Це сигнал не тільки Брюсселя – це сигнал Януковичу, який на 
сьогоднішній день блокує і робить все ще, щоб євроінтеграція не була підписана. 

– Учора ввечері Юрій Луценко після зустрічі «на чотирьох» (чи була більша зустріч – я 
не знаю) у «Фейсбуці» написав про те, що обговорювали заклики до цієї акції 24 числа і 
говорили про те, що необхідно вийти без партійної символіки. Чи буде це так? 
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– Ми повинні дати сигнал, ми повинні прийти з прапорами. Ці прапори можуть бути і 
українські, ці прапори можуть бути і європейські, тому що Україна – це Європа. Це не 
партійний мітинг. Це не політична акція якоїсь партії чи політичної сили. Це бажання всіх 
українців, незалежно від політичних поглядів, жити в європейській країні. 

– Тобто можна вважати, що партійної символіки там не буде? І це може об’єднати націю, 
так? 

– Наша пропозиція була, щоб партійної символіки не було. Пропозиція така була. 
Рішення поки що не ухвалене. 

– Маємо до Вас запитання з мережі «Фейсбук»: «Ми всі розуміємо, що все те, що робить 
президент, то це імпічмент. Але в опозиції є конкретний план, щоб Янукович підписав угоду? 
На сьогодні проблема Тимошенко відходить на другий план». 

– У нас є чіткі пропозиції. Ми зверталися до президента, ми звертаємося до Партії 
регіонів. Але, на жаль, на сьогоднішній день опозиційні сили не є більшістю. Влада на 
сьогоднішній день узурпована. Ми боремося і відстоюємо права. Але без підтримки людей ми 
не можемо нічого зробити. Ми повинні розраховувати тільки на підтримку людей. Ми 
пропонуємо меседжі, ми пропонуємо рух. Але без підтримки людей це нічого не вартуватиме. І 
тому ключова складова у цій боротьбі – ми розраховуємо тільки на підтримку. 

– Дописувач згадав про «проблему Тимошенко», яка може відійти на другий план задля 

підписання асоціації. Чи може бути такий варіант, що Юлія Тимошенко виступить із заявою 

залишити її у в’язниці, аби лише Україна підписала цю угоду? 

– По-перше, це дуже гарне питання було б до Арсенія Яценюка, як представника 
«Батьківщини», це було б представникам «Батьківщини». Що стосується мене, то я впевнений, 
що Юлія Тимошенко розуміє, що вирішується майбутнє країни, яким шляхом ми будемо йти. 
Доля вирішується 46 мільйонів українців. І в цьому напрямку ми повинні зробити все і не 
робити заручниками всіх нас. 

Але я ще раз хочу звернутися до всіх. Є критерії, ключові критерії. Це вимоги не наші, 
це вимоги європейської спільноти – не може бути демократичної країни, в якій є політичні 
в’язні. 

– Але європейці у кулуарах кажуть, що «проблема Тимошенко» стала ключовою 

проблемою, і для них це теж велика перешкода. 

– Це один із критеріїв. Я казав, що ключовим є в сучасній країні, у демократичній країні 
– це людина, її свобода і захист її прав. І як ми можемо вважатися європейською країною, коли 
в Україні є політичні в’язні? 

У цьому напрямку я не готовий коментувати, але надія є. І ми сподіваємося, що, 
незважаючи на багато речей, перепон, які є, угода буде підписана. Ми зробимо все для того, 
тому що це стратегічний напрямок не тільки для нас, а для майбутніх поколінь. 

– Запитання стосовно податкового закону. Як Ви будете протидіяти закону, який 
ухвалили фактично «під Кличка»? 

Я знаю, що зараз Ваш заступник, Віталій Ковальчук, перебуває у США, ніби там 
зустрічається на високому рівні, аби якимось чином спробувати з’ясувати, що можна зробити, 
пояснити американському істеблішменту, як можна поменшити протидію цього закону? 

– Бажання Януковича – щоб у нього не було опонентів, щоб він один залишився. Він 
одного опонента посадить у тюрму, іншого – зміни прийме, якісь окремі закони. Ми побачили, 
що цю поправку зробили таємно, з порушенням усіх регламентів, все це провели і поставили на 
голосування швиденько, щоб воно пройшло. Але ми помітили це. 

Хочу ще раз нагадати. Поширюються чутки, що Кличко не жив в Україні, тобто не 
платив податки. Немає ніяких підстав, юридичних підстав зняти Віталія Кличка з виборів. Це 
перше. 

Друге. Я завжди був громадянином України від моменту оголошення незалежності, я 
завжди проживав в Україні. І в будь-якій країні (але це не таємниця, що великий спорт не може 
бути обмежений кордонами однієї країни), де я виступав, завжди піднімався український 
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прапор і лунав український гімн. І завжди казав, що я – українець. І завжди після перемоги 
повертався в Україну. 

Тобто всі на сьогоднішній день речі, які спрямовані, вони хочуть довести, що Кличко 
має якісь проблеми. Ніколи ніяких юридичних проблем не було. 

Ще хочу сказати, що не всім подобається на сьогоднішній день присутність Віталія 
Кличка у політиці. Чому? Тому що заробив свої гроші чесно, жодної копійки не вкрав, законів 
не порушував. І в цьому напрямку є однією із загроз сьогоднішній владі. 

– Питають: «Коли будете платити всі свої податки в Україні?». 

– Я плачу податки в Україні. І в минулі роки платив податки в Україні. Але є закон, де ти 
заробляєш гроші, там ти повинен платити податки. Тому спортивна діяльність ще не обмежена 
Україною. Якщо боксував в Америці, то це американці платили гроші, вони таксують. Це 
міжнародні закони є такі. І ти повинен платити податки в Америці, в Німеччині. Я також 
заробляв гроші і платив податки в Україні. І плачу, продовжую платити податки в Україні. 

– І ще запитання: «Коли Віталій відправить ВФЯ у нокаут?». 

– Ми всі можемо відправити. І зробимо все для того, щоб це зробити. У 2015 році на 
президентських виборах президент Янукович буде відправлений у нокаут. І нокаутом буде 
закінчення його політичної діяльності. 

– Маємо запитання від радіослухача. 

Слухач (переклад): Скажіть, будь ласка, пане Кличко, у 2014 році Ви маєте намір 
захищати титул чемпіона світу? Чи Ви повністю переходите на політичну сцену? 

– 30 листопада Ви маєте визначитися. Значить, 29-го – Вільнюс, 30-го Ви вже 
визначаєтеся. 

– До 30-го числа я зможу дати відповідь. Я одне хочу сказати: знаю, багато людей 
тримають кулаки, знаю, що переживають, коли Кличко виходить на ринг,  ще багато років ви 
зможете бачити Кличка, який виходить на ринг... 

– Володимира? 

– …і перемагає. І буде лунати гімн, і буде підніматися прапор. 

Який Кличко? Ви тільки що сказали. Що стосується мене, то до 30 числа ви отримаєте 
відповідь. 

– Тобто, у 2014 році бій буде чи ні? 

– До 30 числа Ви отримаєте відповідь. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухачка (переклад): Пане Кличко, я у Вашій особі вітаю всю опозицію! І 24 числа 
обов’язково буду на майдані Незалежності і запрошу всіх своїх знайомих. 

І в мене два запитання. Регіонали і президент не хочуть до Європи, а 60% українців 
хочуть. Тому що регіонали і так там лікуються, навчаються, відпочивають. 

І друге запитання. Я так розумію, що влада хоче, щоб Юлія відмовилася від свободи. Так 
нехай замість неї сяде Чечетов, Олійник, Богословська – їм уже давно слід відпочити.   

– Це їм розкажете. А запитання немає. 

– Це було бажання. 

Я хочу подякувати, що слухачка прийде і підтримає євроінтеграцію. Тому що ми всі 
хочемо жити за нормальними, європейськими законами, стандартами життя. 

І знаєте, що? Подорожуючи по всьому світу… Ми мали майже ті ж самі стартові умови, 
як Польща, Угорщина, Чехія, Словаччина. Коли зараз приїжджаєш у ці країни, то ти бачиш, які 
зміни пройшли за дуже короткий проміжок часу, починаючи від доходу на душу населення, яке 
там живе, і як змінилася інфраструктура, як змінилися дороги, як змінилися соціальні гарантії. 

І в цьому напрямку я ще раз хочу підкреслити, що ми і є європейцями, але це зміна 
правил, за якими ми можемо жити. Це не диктат прокуратури, міліції. Це економічні показники, 
це економіка рівних можливостей. Це закон, це знищена корупція. 
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– І ще запитують, чи прийде Володимир 24 числа на мітинг? 

– На сьогоднішній день Володимир полетів закордон. Але я зроблю все для того, щоб 
Володимир був з нами. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухачка (переклад): Ми всією сім’єю Вас дуже любимо, і Вашу сім’ю, і Вашого брата, і 
взагалі все, що з Вами пов’язано! І серце болить за Вас, коли бачиш Вас серед цього «болота». 
Розумієте, Ви туди не вписується, у цей парламент. Ми Вас просто любимо, Віталію, 
рідненький! 

– Ну все, компліменти почули. Що можете сказати? 

– (Переклад). Дуже дякую за підтримку! Так, дійсно, я себе некомфортно відчуваю у 
парламенті, так як більшість депутатів повинні прийти у парламент і відстоювати інтереси 
людей, відстоювати інтереси України. А ми бачимо, що насправді парламент відстоює інтереси 
вулиці Банкової, президента або тих людей, які набивають кишені грішми. 

– Повертаючись до боксу, то там потрібна сила, витривалість і психологічна 

готовність перемагати. Але на рингу Ви відчуваєте себе завжди комфортно. Якщо у 

парламенті Вам некомфортно, наскільки є психологічна готовність боротися за перемогу 

президентську? 

– Некомфортно – я маю на увазі тому, що ти прийшов, ти хочеш пропонувати і зробити 
зміни. І ти пропонуєш правильні речі. Ти приходиш і цими речами пропонуєш це зробити, але 
більшість на сьогоднішній день… Вона розуміє, ти спілкуєшся з ними, вони кажуть: вибач, 
будь ласка, прийшло завдання – ми не можемо голосувати. Нормальна пропозиція, 
законопроекти, які роблять кращим життя людей, вони не голосуються, тому що вони від 
опозиційних партій. А голосується те, що приходить, як завдання, з вулиці Банкової. І в цьому 
напрямку некомфортно. Я звик, якщо ти робиш, то ти отримуєш результат, і ти доводиш це. 

Нам потрібно змінити багато речей. Нам потрібно ставлення змінити. І якщо це буде 
прозоро, якщо суспільство буде вирішувати і впливати… На сьогоднішній день, на жаль, 
впливу немає тільки тому, що влада у нас узурпована і влада не контролюється народом. 

– Мені здається, що серед спортсменів ще не було президентів країн. Чи я помиляюся? 

– Що таке спортсмен? Спортсмен – це стан душі, серця. Багато різних професій є, але 
спортом займаються всі. 

– Професійним спортом не всі. Але то таке. Є шанс, можливо… 

– Небагато людей знає, що Піфагор, який розробив таблицю множення, був 
олімпійським чемпіоном з боксу. Ернест Хемінгуей, Джек Лондон, багато-багато людей.Гарно 
подивитися історію – може бути, хтось ще займався також боксом. 

– Але у політиці немає правил. Це бої без правил. І Вам пригадають під самі вибори ще 

дуже багато такого, від чого буде дуже некомфортно. 

– Не прилипає. Зараз поширюються чутки. Все, що завгодно. Зараз якісь книжки (такі 
чутки доходять) пишуть «Правда про Кличка», знімають фільми. Я вже казав: немає нічого, 
закону не порушував. І зараз потрібно щось приліпити таке, чого ми не знаємо. Не працює. Я 
завжди був відкритою, публічною людиною, завжди був у спорті, заробив свої гроші чесно і 
ніколи нічого не приховував. 

– Була ще «заява трьох» на підтримку Тягнибока. Я зараз дозволю собі зачитати Юрія 
Винничука, письменника. Він написав колонку: «Досить було газеті «Експрес» розслідувати 
чергову аферу, в якій замішаний особисто Олег Тягнибок, як незабаром вигулькнула писулька, 
підписана трьома лідерами». 

Він каже, що Тягнибок читав цю статтю – немає сумніву, а от чи читали два інші лідери 
– великий сумнів. 

Чи читали Ви цю статтю? І чому Тягнибок і досі не подав до суду? Бо кажуть, що Вам 

не на руку ця заява. 
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– Це гарне питання до пана Тягнибока, чому він не подав до суду. Але я читав статтю. І 
коли подається, чіпають родину, чіпають маму, тата, то це не дуже приємно. Я завжди кажу: 
моя родина, діти, жінка – поза політикою. Будь ласка, на війні є правила. На сьогоднішній день 
це як війна. Дітей та жінок не чіпати! Будь-які запитання можете поставити чоловіку-політику – 
він повинен відповідати. Але це не принципи, коли починають копати родину, від чого помер 
батько. Є такі, знаєте, присмак. 

Але в цій заяві ми звертаємося до журналістів і просимо їх бути зажди об’єктивними. 
Якщо є критика, то ми з великим задоволенням критику сприймаємо і сприймаємо критику, як 
напрям робити, бути краще і виправляти помилки, якщо вони є.  

– До виборів не так багато часу. Наскільки довго протримається коаліція трьох 

опозиційних сил? 

– Ми – різні політичні сили. У нас різна ідеологія. У нас різні програми, різне 
електоральне поле. Але нас об’єднує боротьба з сьогоднішнім диктатом, боротьба з 
сьогоднішньою владою і нас об’єднує те, що ми всі хочемо жити по європейських правилах. 

– Тобто перед виборами ви роз’єднаєтеся, чи може бути спільна кандидатура? 

– Я впевнений у тому, що на сьогоднішній день влада об’єднала настільки великий 
ресурс економічний, адміністративний... Вони роблять усе. І ми розуміємо, пам’ятаємо, як 
вибори проходили у 2004 році, ми пам’ятаємо, як вибори проходили у минулі рази. І трошки 
перемогти сьогоднішню владу не вийде. Потрібно великий розрив мати. І тому наша чітка 
позиція, партії УДАР: ми повинні мати одну кандидатуру, біля якої об’єднаються всі опозиційні 
сил. 

– Кажуть, що у партії влади, у президента немає «плану Б» у разі непідписання угоди. 

Чи є такий план в опозиції? 

– Я вчора заявляв з трибуни Верховної Ради: якщо цей президент не підпише угоду про 
асоціацію, угоду про асоціацію підпише новий президент. 

– Значить, «плану Б» немає? 

– «План Б» є. Наступний наш бій – це бій за посаду президента. І президент повинен 
втілити європейські правила життя. 

– У президента Кличка є готова кандидатура прем’єр-міністра або глави 

адміністрації? 

– У мене є команда. Ми команду нашу формуємо. Команду формуємо з трьох складових: 
бажання працювати, професіоналізм і моральні якості. І команда у нас є, і кандидатури у нас 
також є. Прийде час – я зможу озвучити всі кандидатури. Зараз ще рано. 

– Будемо бачити, як буде все розвиватися.  

 


